
Z A P I S N I K 

 

 

sa 20.sjednice Gradskog  vijeća Grada Supetra održane 9. ožujka 2015. godine, u sali Gradske 

vijećnice u Supetru, Vlačica 5, s početkom u 17,00 sati 

 
NAZOČNI: Mate Martinić, Branko Jašić, Nikola Martinić Dragan, Marijana Šemanović, Ranko 
Jakovljević, Dijana Ivelić, Danica Baričević, Ante Roso, Petar Maričić i Lovro Kirigin. 
 
ODSUTNI: Milan Glavaški, Dinko Hržić, Nataša Ann Beović 
 
OSTALI NAZOČNI: komunalni redar Matko Rendić, gradonačelnica Ivana Marković,pročelnik 
Ivica Blažević 
 
Predsjednik Gradskog vijeća Grada Supetra otvara sjednicu, te pozdravlja gradonačelnicu Ivanu 
Marković, vijećnike, predstavnike gradske uprave i ostale nazočne.Nada se donošenju kvalitetnih 
zaključaka i ideja za nadolazeću sezonu. Na temelju prozivke utvrñeno je 10 prisutnih vijećnika i 3 
odsutna, što znači da postoji kvorum za donošenje pravovaljanih odluka predviñenih dnevnim 
redom.Glasovanjem je utvrñeno da su svi prisutni ZA utvrñenje dnevnog reda po točkama, kako 
slijedi:  
1.Verifikacija zapisnika sa 19.sjednice Gradskog vijeća održane 19. prosinca 2014. 
2. Vijećnička pitanja i prijedlozi 
3. Tematska sjednica 

AD- 1 

 
 Verificira se zapisnik sa 19. sjednice Gradskog vijeća održane 19. prosinca 2014.godine, 
jednoglasno. 
 
Predsjednik dodaje kako je u vijećnicu vraćen križ koji je bio predmet rasprave u 2. točci dnevnog 
reda sa 19. sjednice Gradskog vijeća.Vijećnik Branko Jašić na to odgovara kako nije pitanje bilo jeli 
križ vraćen, nego jeli on ima svoje mjesto u vijećnici. Pošto je on u meñuvremenu prešao na 
budizam, rekao je kako će svaki put staviti malog Budu, te predlaže da se o toj temi križa raspravi. 
Napominje kako je diskusija bila o tome da vijeće donese odluke o tome jeli križ mora imati svoje 
mjesto u državnim ustanovama. Predsjednik predlaže da se za neku od budućih sjednica Gradskog 
vijeća pripremi i točka o tome. 
 

AD- 2 

 
Vijećnička pitanja i prijedlozi. 
 
 Vijećnica Dijana Ivelić – ima prijedlog, potaknuta upitom gospoñe Nade Župan, kojoj je na temelju 
prijave na kućna vrata zakucao komunalni redar i dva policijska djelatnika, zbog mačaka koje 
gospoña hrani i koje se zadržavaju na stubištu oko njene kuće i po rivi. Zabrinuta pitanjem kako će 
se to riješiti gospoña je uznemirena, jer ne zna kako će se situacija dalje odvijat. Vijećnica Dijana 
Ivelić smatra da se to pitanje mora riješiti na primjeren način, kako bi to odgovaralo stanovnicima 
rive,stanovnicima tog ulaza i svima onima koji vole životinje, te žele voditi brigu o njima. Predlaže 
da se ovih dana sastanu komunalni redar, predstavnik policije i možda netko iz turističke zajednice, 
Nikola i Ona,kako bi prodiskutirali o toj temi, i pronašli primjeren način za rješavanje tog problema, 
kako te životinje ne bi bile eutanazirane. Gospoña Nada se o njima brine tako što im sama kupuje 
hranu, životinje su cijepljene i gotovo su sve kastrirane.Vijećnica moli da se što prije dogovori 
sastanak i da se taj problem riješi na primjeren i human način.  



Gradonačelnica pozdravlja sve nazočne i kazuje kako se dosta o toj temi razgovaralo u posljednje 
vrijeme u Gradskoj upravi od trenutka kad je Nikola postavio to isto vijećničko pitanje, takoñer je u 
više navrata razgovarala s komunalnim redarom. Gradonačelnica daje priliku ako žele nešto 
detaljnije reći o toj temi. Vijećnik ne bi ništa nadodao, samo daje prijedlog da na tom sastanku bude 
gñica Antea Antolić kao predsjednica Udruge „Bračke šape“. Vijećnici su se složili da sastanak 
bude što prije, otprilike u četvrtak.  
 
Vijećnik Branko Jašić – postavlja pitanje vezano za današnju temu. Interesira ga zašto je zatvoren 
javni zahod na terminalu, u trajektnoj luci što je osobno provjerio.Potaknut time sto su ga ljudi 
upozorili da zahod nije u funkciji. Smatra da se mogu donijeti bilo kakve odluke i zaključci, ali je 
potrebno imati uredne javne zahode, jer je to lice nas i onoga što prezentiramo. Oduševljen je 
javnim zahodima u Splitu, kakvi su prije bili i kakvi su sada i trebalo bi se ugledati na njih. Na 
postavljeno pitanje mu odgovara komunalni redar Matko Rendić,koji je upoznat sa situacijom. 
Djelatnici KD Grad su mu uručili ključeve tog istog zahoda, koji je zatvoren zbog dva razloga a to 
su: istjek  ugovora s obrtom „Polita“ koja je bila zadužena za čišćenje,napravljena je rekonstrukcija 
sanitarnog čvora zbog nesavjesne uporabe grañana, zbog koje je dolazilo do konstantnog kvara 
zahoda. Napravljenom rekonstrukcijom olakšao se ulaz u WC. Djelatnici su završili radove i predali 
ključeve i čistačica će očistit WC, te će WC biti u funkciji. 
 
Vijećnica Danica Baričević – upućuje pitanje gradonačelnici Ivani Marković, vezano za 
nezaposlenost u Supetru. Broj nezaposlenih osoba u gradu Supetru 2013. godine iznosio je 287, od 
toga 155 žena, 2014 broj nezaposlenih povećao se na 298 i 159 žena. Razvoj i sposobnost neke 
vlasti mjeri se najviše u smanjenju broja nezaposlenih, a što ovi pokazatelji ne pokazuju, takoñer 
navodi da bi stanje bilo i još gore da nemamo velikih subjekata u našem gradu kao što su „Svpetrvs 
hoteli“ gdje je u 2014.godini zaposleno oko 45 mladih ljudi,“Velaris“ hotel gdje je u 2014.godini 
zaposleno 40ljudi. Zanima je koji je to razvojni projekt koji će ovom gradu donijeti novu 
zaposlenost?!  
Gradonačelnica odgovara kako Grad Supetar radi na brojnim razvojnim projektima, takoñer navodi 
kako je na početku njenog mandata nije dočekao nijedan projekt, osim projekta energetske 
učinkovitosti.Nikakav drugi projekt nije postajao u Gradu. Gradonačelnica govori kako je godinu 
dana morala vračati dugove od 24.000.000.00kuna kako bi deblokirali račun od prijašnje vlasti, 
6.mjeseci su radili na geodetskim snimkama i formiranju bilo kakve projektne dokumentacije, kako 
bi se makli s mrtve točke. Grad je pred samom realizacijom brojnih projekata,počevši od 
komunikacije s „Konzumom“ , koji poslije ljeta kreće s trgovačkim centrom, koji će sigurno 
zaposlit oko 20-30 ljudi, premještanja pumpne stanice s drugim razvojnim i dodatnim djelatnostima 
koji će takoñer zaposliti nove ljude. Na narednoj sjednici vijeća ide se s odlukom o zamjeni 
zemljišta i komunicira se s novom direktoricom Poljoprivredne zadruge. Samom tom odlukom 
osigurava se mjesto za razvoj poljoprivredne zadruge, za proizvodnju.Oni pripremaju 
dokumentaciju za gradnju. Radimo idejna rješenja i sasvim novi način razvrstavanja otpada, koji će 
rezultirati izgradnjom reciklažnog dvorišta,gdje će takoñer biti novih prilika za zapošljavanje 
itd.Gradonačelnica dalje navodi kako su pred realizacijom projekta „Vlačica“, ovaj tjedan će dobiti 
grañevinsku dozvolu, očekuje se da će i taj projekt krenuti. Sad se gradi kroz dogledno vrijeme, 
priprema dokumentacije za dječji vrtić koji će isto tako otvoriti radna mjesta. Za ideje do realizacije 
bez dokumentacije, bez projektne dokumentacije ne mogu doći. Isto tako u tom samom dokumentu 
Razvoja grada Supetra , napravljene su opće analize i pokazatelji kakvo je stanje u gradu, kako bi se 
problemi definirali. Koji su to projekti koji gradu trebaju?! 
Kao primjer imamo prostorne planove, za koje traje javna rasprava. Prostorni plan bi se trebao 
usvojit kroz 2-3mjeseca i tu je najavljena velika gradnja. Veliku bi zaposlenost trebao donjeti i Plan 
upravljanja starom jezgrom, gdje se vode razgovori s Državnim uredom za upravljanje državnom 
imovinom da se neke stare zgrade u centru grada ponude trećim osobama za samozapošljavanje. 
Kao npr. zgrada „Ada“ gdje su započeti razgovori s uredom koje se planira ponudit nekim trećim 



osobama za otvaranje hostela i sličnih stvari. Brojni projekti su u tijeku koji će kroz dogledno 
vrijeme sigurno rezultirati zaposlenošću.  
Vijećnica Danica Baričević nije zadovoljna odgovorom gradonačelnice Ivane Marković.“ Konzum i 
Ina nisu razvojni projekti, jer to je samo prebacivanje radnika s jednog mjesta na drugo, primjer je 
Lidl. Po meni aktualna vlast nema niti jedan razvojan projekt, jer ovo što ste Vi sad rekli primjeri 
Lučice i otvaranje nautičkih vezova, za svaki vez kažete da ide za jedan zaposlen, to je projekt od 
prije 3.godine Županijske lučke, to nije gradski projekt, to je projekt Županijske lučke uprave od 
16.000.000.00 kuna.Dakle investicije u turizmu, od kojeg mi živimo i uprihoñujemo pozitivno 
nema. Jer nemate prostornih planova, još uvijek nisu doneseni. Sve što se dogaña  po pitanju 
nautičkog turizma, temelji se na nekom entuzijazmu i pitanju pojedinaca, pa su vam primjer 
austrijski čarter od 50 brodova i prošlogodišnje uplovljavanje prvog kruzera u Supetar,upravo ne 
zbog ideja gradske vlasti, nego entuzijazama pojedinaca. Dakle vi nemate nikakvu suradnju sa 
„Svpetrvs hotelima“ kao najvećim poslovnim subjektom u gradu kao što smo vidjeli, jednostavno 
ne želite prepoznati ideje i razmišljanja vezana za nove investicije.Ne znate pokrenuti tu investiciju, 
pa i po pitanju nautičkog turizma nemate apsolutno nikakvu ideju i znanje. Dakle ja bih postavila 
drugo pitanje, ako mogu nisam zadovoljna  s odgovorom, imam pravo na to. Drugo pitanje odnosi 
se,za dogradonačelnika gospodina Šimicu: dali mislite da poslije ove farse  kojom smo nazočili 
nakon tribine o Jadranu u koja je pokazala, koji su grañani grada Supetra jasno pokazali  ne politici, 
težili su dakle legitimnoj i poštenoj upravi, a gle čuda dobili smo kako bi Oliver zapjevao u onoj 
pjesmi „Ništa nova, ništa nova“ iste ljude smo su promijenili pozicije. Dakle ovdje u zapisniku od 
prošlog puta ste mi kazali, nemojte spajati SDP s nogometnim klubom,i  nemojte politiku, nećete 
politiku uvlačiti u taj klub. Pa pitanje za Vas, dali i dan danas, sad mislite, poslije tih izbora da 
politika nije uvučena u klub?! To je moje pitanje. Jer sve ukazuje na nekakve političke trgovine i 
isključivo miriše na politiku.“ 
 
Dogradonačelnik Šimica Dragičević odgovara – „Naravno, da ste bili na skupštini kluba i da ste 
slušali te sjednice, onda bi vidjeli da politika nije uvučena u taj klub. Dakle što se tiče SDP-a, 
svakako nije , tamo koliko ja znam od članova SDP-a možda ima smo jedan član, koji je član SDP-
a i ujedno član kluba. Dakle niti slučajno politika nije uvučena u taj klub. Ako aludirate na izbor 
Mate Martinića za predsjednika kluba, ja vam mogu reći da je to najkompetentnija osoba, osoba s 
najvećim zaslugama u klub. Da ste slušali njegovo predstavljanje, kad se kandidirao za predsjednika 
kluba, zapravo nije imao protukandidata, to govori samo po sebi dovoljno. Ja nešto znam, evo 
kažem tu večer sam možda čuo o Mati Martiniću i njegovoj prednosti u odnosu na sve druge 
kandidate. I mnogo toga što uopće nisam znao o njemu, inače znam da je to čovjek koji je pun 
entuzijazma, koji je dugo godina radio kao tajnik kluba, koji je bio trener pionirskog uzrasta, koji je 
uz to tamo delegat Nogometnog saveza, jedini školovani valjda trener iz  tog vremena. Dakle 
obavljao je bezbroj dužnosti u nogometno klub i svakako je neupitan kandidat. E, to što se poklapa 
njegova politička dužnost sa izborom u nogometnom klubu, vjerojatno je to, tragom njegove ljubavi 
za nogometom, a ne za politikom to doista nema nikakve veze. I mogu vam reći, ono što je po 
pitanju uloge, predstavnika grada, Vi znate da je Gradsko vijeće izabralo te ljude i da oni zapravo, 
osim Mate ja, ne znam jeli netko drugi član tog kluba, po tom afinitetu idemo se iz politike baviti 
nogometom, dakle ne niti slučajno. Mislim da smo svi nekako tu došli po dužnosti i evo tragom tog 
izbora u Gradsko vijeće, inače brojku ne predstavljamo u tom broju glasaća od 40 članova kluba. 
Ne predstavljamo ništa, nemamo nikakvu moć, osim prava da govorimo argumentirano i da se to 
uvaži. Dakle brojem zaista ne možemo ništa napraviti i ne možemo voditi nikakvu politiku, niti to 
želimo.Samo argument, što se tiče financijske situacije, Gradonačelnica je rekla da će u klub 
zatražiti reviziju i tim tragom se ide i tu će se stanje raščistit. Evo ja jedino toliko mogu reći što se 
tiče nogometnog kluba i politike SDP-a u klub.“ 
 
 
 



Vijećnica Danica Baričević nije zadovoljna odgovorom dogradonačelnika Šimice Dragičevića. 
“I u prijašnjem Nadzornom odboru je bio gospodin Mate Martinić, samo su se promijenile pozicije, 
dakle predsjednik Nogometnog kluba je predsjednik SDP-a grada Supetra i potpredsjednik 
gradskog vijeća kojemu je SDP po prvi puta u povijesti digao, izglasao naknadu za svoj rad, pa me 
baš zanima u budućnosti, hoćemo li dizati proračun NK Jadran da bi možda u budućnosti, vidjeli da 
zapravo je to neko uhljebljenje. A to otom - potom, to ćemo vidjeti dali će to biti uhljebljenje 
predsjednika NK Jadran da prima naknadu.“ 
 
Predsjedavajući – „ gospoño Baričević, u ovoj situaciji, znači niste zadovoljni sa odgovorom. Evo 
samo jednu konstataciju, vezano za imenovanje članova od strane grada nije to imenovanje od 
Gradskog vijeća, nego to spada pod skupštinu, to je imenovanje gradonačelnice.„ 
 
Vijećnik Ante Roso – „ S obzirom da je točka o turizmu, pa i tako se turizam tiče samih obrtnika, 
jer oni rade veliki dio turizma. Pa izmeñu ostalog,isto tako zapošljavaju veliki broj ljudi u gradu 
Supetru. Sama situacija tih obrtnika na otoku u zimskom periodu, je praktički neizdržljiva pa veliki 
dio njih posluje sa minusom iz razloga samo da bi zadržali ljude zaposlene i da bi ih imali za 
sezonu, mislim da je to za svaku pohvalu. Pa eto moj prijedlog je da se s tim obrtnicima koji posluju 
u zimskom periodu izañe u susret kroz neka smanjenja, nekakvih komunalnih davanja ili da im se 
daju subvencije na cijene štekata koji su na samoj  rivu. U ljetnom periodu možda cijenom ok-ej, ali 
zimskom periodu bi trebalo napraviti nekakvu razliku, da ti ljudi ipak lakše izañu na kraj sa svim 
davanjima i doprinosima i da uspiju zadržat odreñen broj ljudi zaposlenih, odnosno da sami obrt 
uspiju zadržat otvoren. Što je po meni velika pohvala, za zimski period na Braču.“ 
 
Vijećnica Dijana Ivelić – „ Mi bi u principu zamolili zatražili, ako bi mogli dobiti nekakav izvještaj 
u kom bi imali pregled zadnjih poslovnih putovanja, recimo u okviru zadnjih 6. mjeseci od strane 
gradonačelnice i ostalih. Da u tom izvješću u principu možemo vidjeti kakvi su ciljevi takvih 
putovanja, kakvi su troškovi vezani uz ta putovanja, što je konkretno dogovoreno na takvim 
putovanjima i koji su očekivani rezultati i dali su isti postignuti.“ 
 
Gradonačelnica odgovara – „ Nema problema, ja sam svaki od izvještaja radila, unosila u zapisnik 
koji je potpisan od strane onih s  kojima se razgovaralo i rezultati koji su,to ćemo pripremit, unutar 
6.mjeseci.“ 
 
Vijećnik Ante Roso – „ Još jedno pitanje za gradonačelnicu, na jednoj od prijašnjih sjednica sam 
postavio pitanje o davanju koncesija za ugostiteljske objekte, pričali smo da se stvara nemoralna 
konkurencija, da se daju pozicije koje možda nisu primjerene za odreñena poslovanja objekata ili ne 
znam fast foodova ili takvog. Pa me zanima jeste li od toga zadnjeg pitanja na prijašnjim 
sjednicama, možda ima od toga godinu dana, jeste li kontaktirali sa udruženjem obrtnika,pošto oni 
znaju problematiku ugostitelja i samih trgovina i svega skupa. Jeste li kontaktirali sa njima da bi se 
dogovorili neki opći uvjeti tog natječaja, da se ne bi stvarala nemoralna konkurencija. „ 
 
Gradonačelnica odgovara  – „ Nismo. Radili smo plan upravljanja pomorskim dobrom koji je 
podrazumijevao više – manje iste djelatnosti koje su se do sada javljale, osim dodatne na Acapulku, 
a možemo odsjest kad budemo radili plan upravljanja javnim površinama, sad kroz ovih deset dana 
možemo se naći.“ 
 
 
 
 
 
 



AD – 3 

 

Pošto nema više vijećničkih pitanja, predsjedavajući zaključava drugu točku dnevnog reda 
Vijećnička pitanja i prijedlozi. Prelazi se na treću točku dnevnog reda, a to je tematska sjednica 
„Turizam i pripreme turističke sezone 2015. godine.“ Koncept ove sjednice zamišljen je tako, da 
svatko od prisutnih postavi pitanje iz djelokruga za koji je nadležan, koji su planovi pripreme za 
nadolazeću sezonu, s kojim problemima se susrećete i ukoliko je moguće da svi zajedno potražimo 
konstruktivna rješenja, za sve te moguće probleme ali isto tako i za prijedloge koje ćete dati. Pošto 
je koncept sjednice takav, predsjedavajući bi dao uvodnu riječ gradonačelnici i direktoru Turističke 
zajednice, kako bi prezentirali ono što se do sada napravilo po tom pitanju. Pa da nakon toga svatko 
od nazočnih u svom kratkom obraćanju do 5min. slobodno prezentira, što se napravilo, što se 
priprema koji su trenutni problemi s kojima se susrećete, a vezani su za pripremu same turističke 
sezone. Predsjedavajući takoñer moli sve nazočne, da ne upadaju jedni drugima u riječ, da se odrade 
teme subjekta, jedan po jedan i da se na taj način pokuša odradit taj dio, bez puno gubljenja i priča, 
kako se ne bi desilo da se na kraju ništa ne uspije odraditi. Isto tako rasprava je otvorena, te se u bilo 
kojem trenutku mogu postaviti odreñena pitanja. Svoja pitanja takoñer možete uputiti 
gradonačelnici, direktoru Turističke zajednice ili Gradskom vijeću. Predsjedavajući proziva ostale 
pozvane na ovu sjednicu: Turistička zajednica grada Supetra, hotelske kuće Svpetrvs hoteli i 
Velaris, Aerodrom Brač – čiji je predstavnik opravdao izostanak, Komunalno Društvo, Policijska 
postaja, DVD Supetar, Lučka kapetanija, Udruženje obrtnika, uspostava hitne medicinske pomoći, 
Dom zdravlja Supetar, Centar za kulturu, koncesionari plaža na području grada Supetra, 
Koncesionari luka, predsjednici Mjesnih odbora. Predsjedavajući uvodnu riječ daje gradonačelnici i 
direktoru turističke zajednice Ivi Cvitaniću. Predsjedavajući takoñer napominje kako on misli da je 
ovo prvi put, da se na vrijeme prije početka sam sezone sazvala ova sjednica. 
 
Gradonačelnica Ivana Marković – „ Veći dio posla koji smo radili u posljednjih 6.mjeseci, više – 
manje od deblokade, pa unaprijed se odnosio na brojne komunalne i infrastrukturne radove, pa 
mogu ići od nekih stvari što se tiču čitavog grada, pa onda po pojedinim mjestima. Ono što  nas sve 
skupa najviše muči, što je više – manje svake godine, prije ili poslije sezone stvaralo problem to  je 
situacija na deponiju. Tu smo postigli veliki napredak i evo u četvrtak će doći čitav tim od Fonda za 
zaštitu okoliša, od HP-a , znači izvoñača projektne dokumentacije za sanaciju požara, zaštite okoliša 
i Županije i inženjer, znači čitav tim će doći da se otvori gradilište i započnu ovi radovi  na sanaciji 
dubinskog požara, tu smo osigurali 500.000.00.kuna od Fonda za zaštitu okoliša, mislim da je ovo 
stvarno  jedan veliki napredak, jer ćemo se otvaranje ovih poziva, napokon riješiti i taj problem 
dubinskog požara i to možemo označiti kao jedan početak sanacije deponija. U tijeku je izrada 
idejnog i glavnog projekta,same sanacije čitavog deponija koja će se nastaviti na to. Ja mislim da je 
ovo jedan veliki plus i napredak,kako više ne bi strahovali od tih požara. Isto tako sad smo u fazi, 
znači narudžbe novog još jednog vozila,čipiranog, novih kanta 2,500 kanta koje će biti čipirane i 
stvaramo sve skupa preduvjete za novi cjenik, odnosno novi način naplate odvoza smeća,koji će se 
bazirati na količini. I evo mogu zajedno potvrditi tu je i direktor KD  da smo mislim, prvi u 
Dalmaciji da smo uopće pokrenuli ovu problematiku i nabavku ove opreme. Tako da sa tom novom 
odredbom moramo biti spremni za jedan novi način otplate smeća. Krenuti ćemo od Mirca i manje 
zahtjevnijih ulica i sa tim novim vozilom ćemo imati mogućnost da ulazimo u manje kale i to je ono 
što nas čeka. Tu smo u pripremama, mislim da će to sve skupa značiti i za grad i za naše stanovnike, 
tako i za turiste. I ono isto što je bitno naglasiti, krenuli smo u narudžbu jedne sjeckalice granja, 
tako da se riješi ovaj problem koji će nas tek sad dočekati kad doñu vikendaši, odnosno sezonci kad 
krenu rezidbe i sve skupa. Osigurali smo, evo ja stvarno pokušavam ići po redu ali ne znam hoću li 
što preskočiti. Osigurali smo Hotspot besplatni Internet , za čitavo područje grada, Staru jezgru u 
Supetru, Mirca, Škrip i Splitsku. Tako će eto besplatan Internet biti dostupan gostima, to je isto 
jedan plus u ponudi našega grada. Tokom proteklih nekoliko  mjeseci radili smo na asfaltiranju 
brojnih ulica , koliko su nam sredstva bila osigurana u proračun. To smo odradili, sredili smo onaj 



dio u Splitsku, dio koji je godinama bio otvoren. Rješavali smo neke druge ulice po Supetru i imate 
primjer u Škripu, gdje smo apsolutno napravili novu komunalnu infrastrukturu, sve do muzeja. U 
Škripu nas sada čeka rješavanje napokon ovog problema s WC-om. Gdje smo sklopili ugovor i 
pronašli mjesto za WC, koje ćemo osposobiti. Potpisan je ugovor, tako nadamo se da će ovo ljeto 
bit WC za 15-16 tisuća posjetitelja,znam da je to bio velik problem. Sa Komunalnim društvom je 
potpisan ugovor o održavanju javnih površina, isto smo tu nabavili novu čistilicu koja vrijedi više 
od 110 000.00 eura, isto smo osigurali sredstva  iz Fonda za zaštitu okoliša i novim ugovorom 
održavanja javnih površina će se povećati obujam čišćenja površina, jer je ova čistilica brža i radi 
bolje od one prijašnje, tako da će se kroz taj ugovor obuhvatiti veći broj održavanja samih površina. 
Ugovorom o održavanju plaža, ne znam točno, mislim da smo petnaestak dana ili mjesec prije i 
poslije produlji taj ugovor, nisam baš sigurna. Kasnije to može reći direktor KD Grad. Već kroz 
4.mjesec planiramo urediti plaže. U tijeku su radovi na brojnoj komunalnoj infrastrukturi, u 
Splitskoj treba napomenuti da je dugo godina bio problem plaže Mali Bok, gdje su se slijevale 
fekalije, zbog nedostatka kanalizacije to je projekt od 800.000.00kuna i koji se tamo radi, omogućiti 
će spajanje velikog broja tih kućanstava i to je takoñer jedan veliki plus i za tamo ljude koji žive, a i 
za samu čistoću plaže. Taj problem je do sada bio prilično velik. Krenuli smo u jedan novi projekt 
plakatiranja. Nakon što smo uklonili reklame temeljem Odluke o komunalnom redu, prošle godine 
se javio problem, nemogućnosti odnosno nepostojanja dovoljno mjesta za plakatiranje. Krenuli smo 
u nabavku plakata za besplatno plakatiranje i plakatiranje uz naplatu. Koliko sam u toku, mislim da 
je tu već izabran izvoñač.  Osigurat će se mjesta za plakatiranje, znači za oglašavanje različitih 
ugostiteljskih objekata i za besplatno plakatiranje, kako se ne bi vješali po stablima plakati, najave 
za koncerte i sl.,to je isto u pripremi. Što se tiče prometa ,tu je komunalni prometni redar, dosta smo 
ove godine radili na problematici u ovom dijelu Mladena Vodanovića  i Terminala, tako da mislim 
da će sutra tokom dana biti podignut natječaj za označavanje nogostupa, odnosno rješavanje ovog 
čepa kroz Mladena Vodanovića gdje će se odrediti koridor za pješake, gdje će se moći parkirati 
vozila, gdje neće,koji će dio biti za pješake. Isto tako u dogovoru sa taksistima će se obnoviti mjesta 
za taxi stajališta.To je isto projekt od skoro 500.000.00.kuna, gdje će se raditi novi nogostupi kroz 
Mladena Vodanovića, kroz Dolčić, kroz Jadransku, sva ona mjesta gdje nogostupi već godinama 
nedostaju, to će se do ljeta odraditi. Što se tiče plaža, ugovori o plažama su napravljeni. Raspisali 
smo natječaj za Plan upravljanja plažama, da doñe do koncesijskih odobrenja. Vijeće za koncesijska 
odobrenja se sastajalo, imamo tu isto dosta upita, tako da se nadam da će kroz ovih 10 do 15 dana, 
sve te koncesije biti podijeljene. Kroz mjesta smo radili Ugovor o poljskim putovima. Što se tiče 
Mirca i problema mosta, koji je u samoj luci, u razgovoru s Ravnateljem lučke uprave, smo uputili 
dopis, On je obećao kroz desetak dana doći, prošle godine smo sanirali sami most, sad bi trebalo 
presvući čitav nastavak tog mosta sa asfaltom ili betonom, nadam se da ćemo to u suradnji sa 
Županijom napraviti. U Supetru smo pri samom završetku, pokušavamo osigurat bolje uvjete za rad 
Turističke zajednice. U dogovoru s Ministarstvom Prometa, dobivena je grañevinska dozvola za 
rekonstrukciju cijele zgrade, tako da čekamo konačan ugovor za ureñenje te zgrade. Nisam sigurna 
hoćemo li do ove sezone stići započeti s radovima. Nažalost se taj papirnati dio sa Državni uredom 
za upravljanje državnom imovinom oduljio, ali svakako ćemo nastojati do sezone barem krov i 
fasadu, kako bi se ovaj problem Lučke kapetanije, u samom mjestu riješio, ako ne taj dio ćemo 
ostaviti nakon ljeta. Ina je napravila glavni projekt, napravljen je projekt prisutne ceste,  dobili su 
sva odobrenja od Hrvatskih cesta, kroz sljedećih deset dana će predati zahtjev za grañevinsku 
dozvolu. Poslati će Gradu čitavu kronologiju, kako će čitav taj posao ići. Najavili su početak radova 
u 5.mjesec. Vidjeti ćemo kako će to ići, mi se pripremamo  za fazu jedan, izgradnju ceste, nisam 
sigurna hoće li to ići nakon jeseni ili prije ljeta. Naravno da se veći dio posla tokom ljeta neće raditi, 
ali najvažnije je da se papiri srede. I za samu cestu smo se takoñer prijavili na Ministarstvo 
Regionalne gradnje, tu očekujemo 1,500 000.00 kuna za izgradnju te infrastrukture. S ovim tempom 
do iduće sezone, Ina će biti premještena, njihova obaveza kao što znate je sanacije cijele ove 
postojeće Ine. U meñuvremenu ćemo raditi na novom prometnom rješenju i sreñivanju ovog dijela, 
kojeg ćemo na temelju Ugovora o zamjeni zemljišta dobiti. Tu su službe, komunalni prometni 



redar, koji su u posljednje vrijeme intenzivno radili na terenu i surañivali i sa taksistima i sa ovim 
najvećim čepom koji se nalazi u terminalu. U razgovorima sa Auto-transom i subjektima koji dole 
rade, pokušavamo kroz ovo rješenje nogostupa i kroz prometno rješenje, koje smo usvojili na 
narednim sjednicama Vijeća, napraviti nekakav red u najprometnijem dijelu grada,to je Terminal i 
ulica Mladena Vodanovića. Na prošloj sjednici Vijeća samo donijeli  Odluku o planu razvoja Grada 
Supetra, donijeli smo neke temeljne odluke. U srijedu imamo prvi sastanak partnerskog vijeća, veći 
dio tih općih podataka od svih subjekata koji djeluju u gradu, je prikupljen. Paralelno uz to smo 
pokrenuli postupak izrade strategije turizma, izabrali smo izvoñača, to je dobio Institut za turizam, 
tako da i taj dio ide svojim tokom. Htjela bih nadodati da smo još u postupcima ostalih nabavka, 
tako da osim ove rekonstrukcije energetske učinkovitosti javne rasvjete , ugovaramo tj. dignut će se 
postupak javne nabavke za izgradnju nove rasvjete koja do sada nije postojala, u iznosu od 
450.000.00 kuna, to su svi najveći problemi, koji se godinama pokušavaju riješiti,a nisu se rješavali. 
Mi ćemo to do sezone probati riješiti, tako da će ona područja na kojima rasvjeta uopće nije 
postojala, imati do ljeta. Vodovod je u postupku pronalaženja izvoñača radova za predio Polande, 
gdje će se spojiti nekih šezdesetak kućanstava na kanalizaciju. Sve to skupa će rasteretiti grad i 
pritisak na grad i Vodovod, te će olakšati i da to bude na naše zadovoljstvo i zadovoljstvo gostiju 
koji dolaze u te kuće.  
 
Direktor turističke zajednice Ivan  Cvitanić – „gradonačelnica vam je dala uvod malo više o 
komunalnom dijelu,koji je isto tako vrlo važan, odnosno infrastrukturni dio turizma i ukupne 
turističke ponude. Ja ću se malo više bazirati na ovaj dio koji radi turistička zajednica grada Supetra. 
odnosno sve one pripreme koje su u tijeku, ono što se napravilo i ono što se planira napraviti do 
početka same špice turističke sezone. Prije toga stvarno želim zahvaliti Gradskom vijeću što je 
pokrenuo inicijativu da se ova tematska sjednica održi dosta rano, nadam se da će to postati i 
tradicija i da ćemo puno češće i detaljnije govoriti o turizmu. Ovo moje današnje izlaganje podijelio 
sam u nekoliko osnovnih kategorija, prije svega da vas upoznamo s ostvarenim turističkim 
rezultatima u 2014.godini. malo ću podrobnije govoriti o Strategiji razvoja turizma, aktivnostima 
koje poduzimamo na edukaciji korisničkog sektora, isto tako ukratko  o marketinškim aktivnostima 
koje su u tijeku. Upoznati vas sa dogañajima u 2015. godini, kojih je ove godine stvarno dosta, 
nekakve ostale novosti i  moje preporuke, koje bi trebali u ovom sljedećem razdoblju pripremiti. 
Dakle kao što ste vjerojatno čuli 2014.godina je još od vremena samostalnosti RH bila rekordna za 
grad Supetar, koji je tijekom turističke 2014.godine ukupno došlo preko 65 000 gostiju. Što je korist 
od 6%, a isto tako ukupno ostvarenih noćenja prvi put preko pola miliona. Ovdje govorimo o 
ukupnom turističkom prometu, imamo porast dakle od 3%. Ono što je za ovaj trenutak važno 
napomenuti, da je prošlogodišnja turistička sezona, kalendarski bila nešto kraća od ove i one prije s 
obzirom na Uskrs i otvaranje hotelskih kuća. Tako da stvarno možemo bit svi skupa ponosni da smo 
uspjeli ovakav rezultat i napraviti. Ja se nadam da će i ovih pola miliona, postat ubiti nama nula i da 
ćemo u budućnosti gledat samo poviše te brojke. Kratko sam vam samo izdvojio otprilike dolaske 
prema zemljama, da vidite kojih je to pet najelitnijih  tržišta za Supetar i njegovu ponudu.Valja 
istaknuti da su dolasci u hotelsko smještaju bili 14% veći, nego godinu prije, a ono što zvoni na 
zvono i nakon analize rezultata su dolasci u privatnom smještaju u kojem imamo pad od 8%. Isto 
tako vrlo znakoviti i vrlo negativni rezultati su zabilježeni na području mjesta Mirca. Imamo čak 
pad od 24%, što je svakako alarm koji zvoni i nešto u tom smislu moramo napraviti. Mi smo na 
Turističkom vijeću Turističke zajednice razgovarali o mogućim uzrocima takve situacije u Mircima, 
iskreno nismo uspjeli naći nekakav zajednički zaključak, možda ga pronañemo večeras. Kao što je 
gospoña Gradonačelnica već istaknula, mi smo ujedno odlukama Gradskog vijeća  i uz naravno 
potporu Turističke zajednice, Grad je krenuo s javnim pozivom za izradu strategije razvoja turizma 
u razdoblju od 2015 do 2020 godine. Nositelj same izvedbe je grad Supetar, naravno da će tu 
Turistička zajednica bit aktivno uključena. Na natječaj je pristiglo tri prijave. Bila je Razvojna 
agencija SDŽ , Sveučiliše u Zadru i Institut za turizam. U komisiji su bili gosp. Pero Salamunović, 
Merijem Lañabi i moja malenkost. Mi smo na temelju propisanih  parametara za odabir ponude, 



odabrali ponudu Instituta za turizam u iznosu od 100 000,00 kuna + PDV.  Premda sama ta ponuda 
nije bila najjeftinija. Nakon potpisivanja ugovora sa Institutom za turizam koji se očekuje ovaj 
tjedan. Institut ima 120 dana da provede sve što je u metodologiji naznačeno i ja se nadam da će 
tako i biti. Brandig destinacije sa upitnikom sam posebno označio, zato što ukoliko se ispoštuju svi 
ovi rokovi od 120 od potpisivanje ugovora imati ćemo dovoljno vremena, a i Turistička zajednica 
osigurava novce od svog proračuna za to da provedemo i kvalitetan brandig same destinacije, 
odnosno da konačno utvrdimo u marketinškom smislu, što to Supetar je i što ćemo dalje 
promovirati. Same odrednice za brandig za njegovu izradu vizualnog identiteta i dr. dati će upravo 
strategija o razvoju turizma jer je upravo to bio jedan od uvjeta. Kao što je Gradonačelnica rekla 
više puta plan Razvoja grada Supetra, je isto u tijeku izrade, meñutim u odreñenom momentu smo 
odlučili s obzirom na kompliciranost izrade samoga plana i razvoja grada Supetra općenito,iziskuje 
što više vremena. Mi smo odlučili da ćemo samu strategiju razvoja turizma raditi odvojeno kako bi 
je na vrijeme završili, da možemo započeti s pripremama već u sljedećoj godini, a ona će naravno i 
kasnije postati i sastavni dio ukupne strategije, odnosno plana razvoja grada Supetra. S obzirom na 
one brojke koje ste vidjeli, posebno naglašavam privatni smještaj malo smo analizirali situaciju i 
uvidjeli smo da skoro 25% ukupnih iznajmljivača privatnih smještaja u gradu Supetru uopće nije na 
Internetu. To je zabrinjavajući podatak na kojem moramo poraditi. Mi kao turistička zajednica 
možemo ponuditi edukativni dio. Probati ćemo potaknuti agenciju koja bi uzela kao svoju prodajnu 
mogućnost sve one ljude koji nisu na internetu i koji bi mogli biti poveznica izmeñu Velikih portala 
i tih ljudi koji nemaju vještine rada na Internetu. U prosincu 2014 godine. neki od vas su 
sudjelovali, organizirali smo seminar ruralnog turizma za cijeli Brač, što je bilo dosta uspješno.  
Trenutno je u tijeku radionica Francuskog jezika za turističke djelatnike, nakon što smo prošle 
godine organizirali tečajeve Engleski jezik za prvi stupanj za sve iznajmljivače u privatnom 
smještaju, ove godine smo se odlučili za Francuski jezik s obzirom na povećanje broja dolazaka iz 
Francuske, a i njihovo treće mjesto u ukupnim rezultatima. Ovaj petak nas očekuje jedna lijepa 
radionica Marketing i prodaja smještajnih kapaciteta na internetu. Očekuje nas 
Tripadvisor,Fammedija i Promedija group.Govorit ćemo Tripadvizor mogućnostima, o 
mogućnostima promocije na društvenim mrežama i integriranoj marketinškoj strategiji,jedna firma 
nam dolazi prezentirati mogućnosti. Pozvao sam hotele i agencije, da se priključe tome, da možemo 
ne samo prezentirati to sve skupa, nego i odraditi sastanak i vidjeti koliko nam je to interesantno. 
10.03. bit će jedna mala kratka prezentacija, jedne firme koja radi kartice koje vrše kontrolu fiksnih 
troškova u privatnom smještaju, hlañenja struja i sl. 28.03. u prostoriji kongresne sale turističkog 
naselja Velaris, biti će održana edukacija za iznajmljivače privatnog smještaja. U travnju, nakon 
Bisera mora održati ćemo jednu kratku edukaciju za ugostiteljski sektor koji se tiče brige o gostima. 
Na francuskom tržištu, nekoliko godina na internetu i fiskalnim izdanjima surañujemo s „Petit 
Fute“, Hotspot Hrvatska ušli smo u malo jaču kampanju na hrvatskom tržištu na najvažnijim 
hrvatskim portalima. Ažurirali smo i napravili Tripadvisor,Fanmedija oglašavanje na društvenim 
radimo već duže. Ove godine smo pružili potporu turističkim poduzećima i hotelskim kućama da 
nastupe na sajmovima u financijskom smislu. Naravno, svi oni su dobili koji su iskazali interes, ali i 
imali pokrivene dugovanja prema Turističkoj zajednici. Kad govorimo o dogañanjima, kojih u 
Supetru ima pregršt, nekako su se one u zadnje vrijeme pokazale kao najbolji marketinški alat u 
samoj destinaciji. Podijelio sam ih na tri: predsezonu, špicu sezone i podsezonu. U predsezoni, 
dakle već od 20 – 22.3. imamo treće kolo, Hrvatske lige robotićara, sudjelovanje od 250 do 300 
ljudi, što učenika što njihovih pratitelja, roditelja i sl. Meñunarodni kulinarski festival od 25. – 29.3. 
Ove godine imao i prvu smotru Hrvatskog otočkog folklora, mislim da će upravo folklor biti fokus 
za 5.mjesec u budućnosti. „Falši pir“ 23.5., novost je i Tjedan grada tokara, koji ćemo organizirati 
14 do 18.6. Ne samo u turističkom smislu, nego i u smislu suradnje obrtnika i mogućnostima 
suradnje na Europskim projektima.  
Kad govorimo o „Supetarskom litu“ , ono će ove godine doživjeti svoje 31. izdanje, nakon velike 
obljetnice prošle godine  koju smo imali, s nama je Jasna Damjanović koja je producentica 
„Supetarskog lita“. Nekakve osnovne stvari da smo istaknem, Grad Supetar je preuzeo financiranje 



samih dogañaja unutar „Supetarskog lita“, a da smo se mi kao Turistička zajednica obvezali 
financirati ova dogañanja u pred i post sezoni. I još nekoliko dogañanja koja se tiču Mirca, Škripa i 
Splitske. U samoj špici sezone, koja se otvara „Supetarskim litom“ 20.6. 2015., očekuju nas one 
standardne manifestacije, Gitaristički vikend, Filmski festival, Dani Varoša u Splitskoj, Ljetni 
karneval, Voisa, Izložba u kalama, koncertni ciklus Dive u Supetru, prvi Brač Film festival od 6-
8.8., Supetarski triatlon, i festival Čakavske riči u Škripu. Kad govorio o posezoni, ona započinje 
negdje početkom rujna. Imati ćemo festival Dalmatinskih otočkih klapa 5.9. na Glavici, 
Meñunarodni Brački ljetni karneval 12. 9., ali isto tako svakako možda najvažnije dogañanje van 
„Supetarskog lita“ za ovu godinu to je svakako Svjetsko prvenstvo u dičarenju s otvorene brodice 
(U-21), kojem je domaćin Supetar od 5-11 listopada ove godine. Organizator samog Svjetskog 
prvenstva je Klub za športski ribolov i podvodne djelatnosti Arbun Supetar zajedno sa Hrvatskim 
savezom za športski ribolov na moru, pokrovitelji koji su za sada preuzeli obaveze su Grad Supetar 
i TZ Supetar. Očekivani broj sudionika natjecatelja i gostiju je oko 120. No mi ćemo organizirati 
neka popratna dogañanja, prije svega sajam ribolovne opreme i inovacija u ribarstvu, prezentacije 
časopisa, koncert i feštu povodom 50 roñendana Arbuna, koja je ove godine. 23.10 Grad Supetar, 
naravno uz pomoć  Udruženje obrtnika isto tako i Laga  Brač organizira poslovni uzlet poslovnog 
dnevnika, mi smo se kao turistička zajednica uključili u pomoć oko organizacije. Od ostalih novosti 
je jedna lijepa vijest u tijeku, izgleda da će Srednja škola Brač otvoriti novi program u smjeru 
turizma, hotelijerskog tehničara to će se znati vrlo brzo. Turistička zajednica je naravno ne samo 
pružila potporu, nego je i obećala da će aktivno sudjelovati u kreiranju programa i van nastavnih 
aktivnosti. Lipa vijest došla je iz Gulivera, oni naime ove godine našu tematsku stazu Dolce vita 
uzimaju 16 puta za 16 grupa po 25 osoba, što je svakako priznanje da i ova tematska staza ima 
svoju marketinšku budućnost. Ovaj tjedan bi trebale biti gotove ploče kojima ćemo obilježiti sve 
kulturne spomenike u gradu Supetru, u svim naseljima i posebno malim putokazima označiti 
kretanje po Povijesnoj jezgri, radi se od cca 70 ploča i 140 putokaza. Čeka nas i još jedno izdanje 
Supetar welcome magazina 2015godine, a ovogodišnju naslovnicu će krasiti neponovljivi Ivan 
Rendić.  Ono na što bih volio apelirati večeras pred svima vama i pred Gradskom upravom je da 
neke stvari uspijemo riješiti sljedećih mjesec dana s obzirom da nas očekuje stvarno duga turistička 
sezona. Dakle, ako je moguće u roku od dva tjedna da očistimo plažu u neposrednom centru mjesta, 
naravno u dogovoru sa svim koncesionarima i onima koji su u evidenciji grada Supetra. Vrlo veliki 
problem je izmet kućnih ljubimaca i čišćenje samoga toga. Ja osobno neman neko posebno rješenje 
za taj problem, ali možda možemo svi skupa večeras predložiti nekakvo rješenje toga, jer malo po 
malo stvarno postaje užasno veliki problem. S obzirom da „Svpetrvs hoteli“ i „Velaris“ ubrzo 
otvaraju svoja vrata u punom kapacitetu, ja apeliram da se uredi i ovaj dio ceste od teniskih terena 
do uvale Vela luka, s obzirom da kroz taj dio prolazi većina turista. Apeliram da se sanira i ukloni 
T-most, bilo bi dobro da opituramo fasadu na ulazu u dvoranu. Isto tako da se nañemo brzo i 
održimo sastanak u vezi organizacije i financiranja ovogodišnje turističke ambulante. Zdravstvena 
zaštita i sigurnost naših gostiju je svakako vrlo važan segment ukupne turističke ponude. Apeliram 
na čišćenje plaža na cijelom obalnom pojasu što prije, i jači komunalni nadzor nad time. Barem 
ureñenje dijela šetnice do groblja, isto tako da se bolje koordinira s koncesionarima plaža i da se 
vrši jači nadzor. Već godinama je moj prijedlog da se u trajektnoj luci tijekom same špice turističke 
sezone pokuša sa Lučkom upravom ili ko je nadležan preselit, barem subotom promet  na vanjski 
most, da bi se pritisak na sami stari dio luke malo smanjio, jer ne znam kako, al čudi me da se tamo 
nije dogodila neka prometna nesreća ili da neko strada jer je stvarno velika gužva. Pozivam sve vas 
koji imate interesa, a i obavezu s obzirom na Partnersko vijeće da se aktivno uključite na izgrade 
Strategija razvoja turizma i Plana razvoja općenito, da sudjelujete i u donošenju izmjena prostornog 
plana. Volio bih da ne dočekamo ovu sezonu u ovakvim nekim malim situacijama, pa apeliram da 
se te stvari riješe. Na kraju ću iskoristiti priliku s obzirom da nam slijedi Strategija i Plan razvoja 
grada Supetra, puno naših problema u smislu razvoja turizma dolazi iz ove riječi po mom 
skromnom mišljenju to je sezonalnost. Sezonalnost ne samo u smislu broja gostiju koja se dogañaju 
u špici sezone nego i sezonalnost koja je u svim našim glavama. Turistička sezona bi trebala početi 



1.1. i završiti 31.12. bez obzira što je u osmom mjesecu puno veći broj, nego recimo u trećem 
mjesecu. Ali ja bih volio da svi mi koji eto donosimo odluke utječemo na razvoj ovoga grada, 
živimo u ovom gradu i na kraju mi direktno ili indirektno živimo od turizma. Da počnemo shvaćati 
turističku sezonu kao turističku godinu, jer onda ćemo puno lakše donositi odluke, razumijevanje 
oko tih odluka i koliko su one važne u svim segmentima koje se tiču turizma da počnemo o tome 
razmišljati. Ne bih volio da mi zamjerite, ovo što sam na kraju napravio, ali slijedi nam Strategija. 
Stvarno bih volio da se svi skupa ne smo probudimo nego aktivno i uključimo. Ovdje se radi o 
nama o našoj budućnosti, a ja vjerujem poznavajući svih vas tako i bit. Stojim na raspolaganju za 
pitanja. Zahvaljujem još jedan put i bilo mi je drago.“ 
 
Predsjedavajući predlaže da se krene od hotelskih kuća, da daju svoj uvid u pripremu turističke 
sezone. Daje riječ gospoñi Radojković 
 
Gospoña Radojković – „Početak sezone, što to uopće znači početak sezone u jednom turističkom 
mjestu. Ja mislim da bi jedno turističko mjesto bez obzira na početak sezone, trebalo razmišljati na 
način da sezona traje 12 mjeseci. Malo mi je teško sad govorit Ive mi je previše toga uzeo u svom 
izlaganju, onoga o čemu sam ja htjela govoriti, ali vjerojatno jer sam ja dugo godina u Turističkom 
vijeću i nekako više – manje na zajednički i jednakim razmišljanjem. Moje mišljenje je da bi 
priprema turističke sezone i bila puno jednostavnija kad bi Grad razmišljao i mi svi skupa da sezona 
traje 12 mjeseci. Onda nam se ne bi dogañali oni kontejneri, kakvi jesu. Na Vlačici od kada je bilo 
nevrijeme stoji vaterpolo branka i pluta, to ko da nikoga nije briga za ništa, ko da to nitko ne vidi. 
Mislim nije moguće da to samo ja vidim i komunalni redar i ne znam tko vodi taj vaterpolo preko 
sezone, možda bi on to trebao dignuti, u najmanju ruku maknuti, da ne stoji kao ruglo na Vlačici. 
Puno je tih nekih sitnih stvari koje bi svi skupa trebali vidjeti i na neki način reagirati. Ja znam da 
možda malo drukčije razmišljam, nego neki ljudi u gradu, jer ja sa petnaest godina rada u 
Kapitalizmu, ja radim u jednom kapitalističkom društvu i drukčije razmišljam o nekim stvarima. Ali 
evo mi sad 19.3. počinjemo sa sezonom ,mi naše naselje i cijeli kompleks u sedam dana možemo 
dignuti na noge i primit ako treba i 1 800 gostiju. A u gradu postoji toliko puno tih stvari koje nisu 
baš na pohvalu za jedno turističko mjesto. Ja bih htjela pohvaliti Hitnu službu koja je u svakom 
slučaju uvijek na usluzi nama kao hotelskoj kući. Moram primijetit, znam da se to ne tiče 
dr.Eterovića, ali okoliš našeg doma zdravlja to je kao da smo u 18.st. Tamo su tako lipi parkovi koji 
bi mogli biti lijepo ureñeni. Mene puno puta bude sram s gostom ući unutra u bolnicu. Dom 
zdravlja se uredio, to je za svaku pohvalu i Hitna služba to je sada sve na jednom nivou ali okoliš je 
stvarno za svaku kritiku i mislim da bi to isto trebalo biti nešto što bi komunalni redari trebali 
primijetiti ili nekoga poslati na odgovornost za to . Nekad su u Supetru bili Bobi koji su bili u 
trajektnoj luci i mogli su sve te strance usmjeriti. Znam da to košta novaca, ali te ljude treba 
zaposliti i platiti ih, ali bi to mogli ponovno uvesti. Nekako mi se čini da idemo unazad, a ne 
naprijed u puno stvari koje se dogañaju u našemu mjestu. Ja ne želim prozivat ni KD ni nikoga. 
Početak sezone je ustvari otvorenje jedne najveće hotelske kuće u našem gradu, onda mislim da i 
urednost tih prostora u gradu i svega skupa mora pratiti i otvorenje naše hotelske kuće, jer ustvari s 
otvorenjem“ Svpetruvs hotela“ bi trebala početi sezona u Supetru, a ne da sezona počinje 1.6. Što 
svi ovi ljudi koji će od 19.3. do 1.6. biti ovdje. To je pitanje koje se godinama provlači, ali ne vidim 
da se išta u tom smislu promijenilo.  
 
Dogradonačelnik Šimica Dragičević – „Ja ću iskoristiti priliku kad je uzela riječ predsjednica 
Svpetrvs hotela, da nam pojasni u čemu se odgleda loša suradnja Grada i Svpetrvs hotela. S tim da 
ću ovo vezano za prostorni planom odmah replicirati, prostorni plan Svpervsu nije zapreka za ništa. 
Inače po pitanju prostornog plana, svih planova razvoja Svpetrvs hotela, Grad je super serviran. 
Dakle ovo je biranim riječima rečeno. Mi se ulagujemo Svpetrvs hotelu, da Svpetrvs hotel nešto 
napravi. Ja Vas molim ako imate jedan primjer u čemu se ogleda  ta loša suradnja izmeñu. Pored 
ovih komunalnih, opravdano ste reagirali jer sam ja to i sam vidio i to je nevjerojatno recimo da ona 



branka stoji tamo nakon nevremena ovdje na Vlačici, meni je to pre strašno za vidjeti. Evo može te 
li mi nekoliko loših primjera suradnje izmeñu grada i Svpetrvs hotela reći. 
 
Gospoña Radojković – „Možda bi suradnja mogla biti bolja, možda bi se mogao naći bolji način 
komunikacije izmeñu gospodina Dužića i  gospoñe Gradonačelnice. Ali to je njihova stvar, ja u to 
uopće sad ne želim ulaziti.  
 
Dogradonačelnik Šimica Dragičević – „Kad spominjete prostori plan, onda bih želio demantirati 
svaku priču i raspravu o tome, dakle Grad je previše serviran na tu temu i gospodinu Dužiću, što se 
tiče njegovih planova Grad će tu maksimalno izlaziti u susret. Mi jedva želimo da Svpetrvs počne 
nešto raditi. I mi nikako i u ničemu ne ćemo sprječavati. Dakle na tu temu ja mogu reći, da sam se 
osobno zalagao da se njima omogući što brža gradnja i to zna gradonačelnica i svi koji su 
sudjelovali u bilo kakvom kontaktu sa izrañivačima plana. Dakle što god nam je palo na pamet da 
Svpetrvs omogućili bržu gradnju mi smo radili. I to ćemo i u buduće raditi, jer smatramo da je 
razvoj Svpetvsa razvoj ovog grada. Mi želimo da se tamo otvaraju nova radna mjesta i nećemo 
tražiti investitore, ako postoje ovdje. Nije lako pronaći investitore, nemojte misliti da je prostorni 
plan zapreka za bilo kakve investicije. Sad imate praznih površina za razvoj turizma kakvih god 
hoćete. I nitko ništa ne investira i nitko ništa ne radi. Dakle prostorni plan nije zapreka. Zadatak 
izmjene prostornog plana je sasvim nešto drugo. Ako ima još netko ko je predstavnik Svpetrvs 
hotela, ja bih želio jer to je nama zadatak da uspostavimo kontakt s našom glavnom gospodarskom 
kućom, jer tu ćemo zabilježiti napredak u razvoju turizma na području grada, ako budemo dobro 
surañivali sa Svpetrvs hotelom. Neka mi netko reče u čemu se to odgleda loša suradnja izmeñu 
grada i Svpetrvs hotela. S obzirom da je to kao problem istaknula gospoña Baričević.  
 
Gospodin Radić – „ U zadnjih deset godina bio sam na svakoj od sjednica i mogu reći da se neke 
stvari ponavljaju, neke stvari su iste, da neke ne idu naprijed što nije dobro. Ali s druge strane 
moramo priznati isto tako da je turistička ponuda Supetra iz godine u godinu sve bogatija, izdašnija, 
sve bolja i kvalitetnija. Čini mi se da su u tome najzaslužnije hotelske kuće, posebno Svpetrvs. I da 
to jednostavno moramo priznati jedni drugima. Ovih propusta i slabosti ima dosta i sa malo truda se 
oni mogu ukloniti. Nažalost nekad nema dovoljno dobre volje, nekada nema dovoljno meñusobne 
suradnje da bi se neke stvari popravile. Što se tiče Velarisa mogu reći da Velaris turizam živi 
12.mjeseci, jer naš hotel Amore on već godinama radi 12 mjeseci. Mi smo tamo investirali u 
nautički centar za simulacijsku obuku pomoraca preko milion eura. Nama dolaze pomorci iz svih 
krajeva Europe čak i iz Indije. Mislim da smo se s tom ponudom dosta afirmirali. U veljači smo 
ostvarili preko 600 noćenja. Ti pomorci, ti gosti ne stoje samo u Amore, idu i po gradu. Oni kada se 
vrate, dobronamjerno isto imaju primjedbi i zamjerki razne vrste. Neke su opravdane, neke 
neopravdane ali u svakom slučaju mi ne bi smjeli zimi, spavati zimski san. Mislim da smo oko toga 
svi suglasni da to ne bi tako trebalo biti. Ja vjerujem da neće ni biti. Što se tiče same ponude 
Velarisa za nadolazeće ljeto nema nekih novih smještajnih kapaciteta, radimo novu praonicu, a s 
obzirom da mi nemamo veliki hotela nemamo velikih bazena mi smo se odlučili profilirati na jedan 
specifičan način. Naime, mi po našim vrtovima sadimo i uzgajamo kompletno povrće za naše goste. 
Iz naših vrtova povrće direktno stiže na stol gosta ili u kuhinju. Mi se na taj način pokušavamo 
profilirati na tržištu, čak ćemo ovo ljeto te goste voditi u berbu tog povrća. Pokušavamo po toj 
osilaciji snaga i jake konkurencije naći neki novi izlaz koji bi za goste bio zanimljiv. Pogotovo 
ćemo nastojati da to povrće bude ekološke kvalitete, što nije lako. Polako korak po korak ćemo i to 
pokušati napraviti. Za kraj bi rekao jednu primjedbu što se tiče ovih psećih izmeta i drugih izmeta, 
da su to zaista veliki problemi i zimi i ljeti. Zimi naši radnici svaki dan skupljaju te izmete, ako 
nekoga i upozorite ko proñe tamo ima onih koji će to primiti, ali ima i onih koji će reagirati na jedan 
neprimjeren način, čak bi morali ići i u nekakve konflikte, ali eto ja se nadam da svi skupa 
zajednički možemo ove neke stvari pomaknuti na bolje. Milim da Supetar može biti bolji i 
kvalitetniji. Ne znam zašto mi ne bi koristili naš znak kojim bi Supetar išao na tržište a to je 



„Supetar je super“, to je bilo još prije deset godina, mislim da je to čak neko bio i patentirao. To je 
bio idealan slogan na hrvatski, engleski i sl. Bilo bi dobro da turistička zajednica to pokuša. Mislim 
da je to odlično i ako se s tim može ići na tržište,po meni nema boljeg slogana. „ 
 
Predsjednik turističke zajednice – „ Što se tiče samoga „Supetar je Super“ mislim da je to bilo 
slogan još za vrijeme Vinka Bakije, ali ja osobno ne bih da mi ulazimo u to jeli nešto dobar slogan 
ili ne. Spominjali smo ranije sama izrada strategije razvoja turizma će izvidjeti 3-5 osnovnih 
odrednica Supetra i to ćemo prepustiti onim ljudima koji su išli u školu za to da nam definiraju 
kakav će slogan biti. Nadam se da će se moći primijeniti i na drugim jezicima. U svakom slučaju 
biti ćemo dio tih javnih radionica, pa evo priključimo se, dajmo si svoje prijedloge pa će stručnjaci 
o tome odlučiti.  
 
Gospodin Marinelić, KD Grad – „ Gradonačelnica je već u svom izlaganju rekla da smo mi u fazi 
uspostave novog sustava prikupljanja i zbrinjavanja otpada. Na tome se intenzivno radi. Prva faza, 
bit će uspostavljeni zeleni otoci, biti će drugačiji režim prikupljanja otpada. Sve će biti regulirano na 
vrijeme. Važno je napomenuti neke primjedbe koje smo mi utvrdili na kraju prošle turističke 
sezone. A to je pomanjkanje uličnih koševa na relaciji Vlačice do Plive, kojih je već po završetku 
prošlogodišnje sezone izvršena nabava , oprema je kupljena i ona će pred početak same turističke 
sezone biti postavljena. Ja vjerujem da ima kritičnih točaka po Supetru. Jedan od primjera je ovo što 
je gospoña ðurña rekla, Dom zdravlja. Meñutim ljudi u Supetru moraju razlikovati i znati neke 
stvari. Dom zdravlja i cijeli onaj okolni dio je od Županije. Mi smo ovu zimu na zamolbu 
Gradonačelnice, ne po nalogu u više navrata županijski prostor očistili i uredili okoliš. Komunalno 
poduzeće i Grad Supetar bi morali na drugačiji način regulirati taj odnos. Mi bez ikakve naknade uz 
dodatno angažiranje ljudi uzdržavamo jedan put mjesečno ili .“  
Gradonačelnica želi nadodati na pismeni zahtjev Grada da se da popravljanje, Županija je 
odgovorila da mi tu nemamo što raditi. Oni ne žele dati niti da mi to održavamo.  
 Gospodin Marinelić nastavlja, „ Ja znam za to. Ali grañani to percipiraju kao lošu sliku grada. Ne 
znaju cijelu problematiku koja je, takvih problema ima i sigurno bi svima bilo u interesu da je to 
drugačije. Mi smo prije par godina donirali i uredili barem ulaz u Hitnoj pomoći kao Društvo, ali to 
je ono što mi možemo, mi sredstva za to nemamo. Ali smo tu sigurno da napravimo servis, 
prvenstveno našem vlasniku Gradu Supetru, a onda i svim obiteljima, korisnicima. Ja bih više volio 
da ja ne izlažem, nego da vaša konkretna pitanja ili prijedloge, da se mi pokušamo korigirat, 
uskladit, organizirat.  
 
Gospoña Radojković – „  Ja osobno nisam ni mislila da KD ili Grad kriv za nered oko Doma 
zdravlja. Ja sam mislila da oni u sklopu svog Doma zdravlja trebali imati nekoga ko bi im održavao 
taj okoliš.  
 
Gospodin Marinelić – „ To može i Komunalno samo netko mora platiti to. Grad pokušava sve 
napraviti, ali nema sredstva da ureñuje ono što nije njegovo. Ako mogu samo nadodati, pošto se mi 
kasnije pojavljujemo kao koncesionari u lukama, mi smo koncesionari Županijske lučke uprave, 
prvenstveno  za trajektnu luku, a onda i ove dvije luke u koje spada 22 komercijalna veza. To je 
krenulo prošle godine u prvom mjesecu . Sigurno bi u ovoj Strategiji, koju spominje Direktor 
Turističke zajednice, više trebalo proraditi na tom da se Supetar stavi u brend nautičkih luka. Jer 
nije se jednostavno brendirati se u tom smislu. Dakle to je moje mišljenje, ja pokušavam sa Lučkom 
upravom, ali oni imaju prilično posla, velikih investicija. Po meni je nedovoljno osigurat da ti 
možeš vezati 22 broda, trebalo bi tu i neke dodatne sadržaje pokušati organizirati. Što je teško u tom 
dijelu luke, koji je sam po sebi skučen. Možda će više prilike i bolji prostor bit ako se budu radili 
ljetni vezovi na Vlačici, možda će biti jednostavnije i bolje organizirati uslugu Nautičkog turizma. 
Što se tiče gužva u samoj trajektnoj luci, mislim da mi tu kao firma ne možemo puno toga napraviti. 
Mi se trudimo, prostor je takav kakav je. Nesretnim je slučajem i ulaz u Luku, pumpa i Autobusni 



kolodvor, autobusna garaža sve na jednom mjestu. Dokle god to sve bude tako, na tom mjestu će 
biti gužva. Iz prijašnjih izlaganja smo čuli da se i na tome radi, da će se to u dogledno vrijeme 
riješiti. Pretpostavljam da će onda biti manje gužve u trajektnoj luci. Na raspolaganju sam za pitanja 
vijećnika.“ 
 
Predsjednica policijske postaje Brač – „ Ja sam isto već dvije godine ovdje na tematskim 
sjednicama, isto se ne bih ponavljala. Predlažem ako neko ima konkretnih pitanja za rad u 
turističkoj sezoni. Da je suradnja s Hitnom, KD Grad, vatrogascima već 15. godina, ušli smo u 
kontinuitet i sistem. Skrenula bih pozornost da svi mi raspravljamo o Krim policiji , temeljnoj 
policiji, prometnicima. Znate kakva je situacija, ljudi nema, ali dolaze nove mlade snage. Ove 
godine očekujemo pojačanje prometa u  Zračnoj luci Brač. U našoj policiji postoji i segment zračne 
granične policije i da je tu jedan dio snaga. Oni obavljaju sve poslove u Zračnoj luci i to je jedan 
segment na koji moramo paziti i ove turističke sezone. Predlažem osnivanje jedinice prometne 
mladeži, ako Grad ima novaca. U Splitu to dobro prolazi, negdje to dobro ne prolazi. Za dva dana 
imamo Partnersko vijeće, pa možemo raspraviti, vidjeti jeli imate novaca, ja ću se raspitati kako to 
funkcionira u Splitu. Dali će to u našem gradu oživjeti ovisi o novcima, vašim zahtjevima. Koliko 
su u ovo doba, kakvo je, sad zamislite na jednom raskrižju da stane jedan cura 17-18 godina, pa joj 
neki stranac počne vikati ima neukusnih i nekulturnih ljudi koji dovikuju itd. Mislim da takve 
situacije najbolje rješava ili policija ili vatrogasci ili komunalci. Dali ćemo ovo ljeto imati ispomoć 
ovisi o MUP-u i Gradonačelnici, ona je posljednje dvije godine plaćala smještaj i hranu za dva 
policijska službenika. Ne znam koliki su Vam troškovi dali su Vam preveliki, imaju li se sredstva za 
iduću turističku sezonu, a isto tako dali će MUP uopće davati ispomoć. Ima nas nešto više nego 
lani. S obzirom da smo ove dvije godine imali ovakvu situaciju, kakvu smo imali , ako ja mogu 
odmah direktno rješavati problem sa Komunalnim redarom i Hitom ja ne vidim problem. Srećom 
ove dvije godine nismo imali smrtno stradalih u prometnim nezgodama, funkcioniraju helikopteri, 
gliseri, sve funkcionira.„ 
 
DVD Supetar – „ Dozvolite da ovo moje malo izlaganje otvorim jednom malom analogijom. 
Glavnu problematiku turizma, o kojem mi pričamo ja vidim kao jednu zgradu. U njezinom 
prizemlju to su oni osnovni turistički kapaciteti, dvije hotelske kuće i privatni kapaciteti na kojima 
leži čitav naš turizam. Nadgradnja, krov njezin su ugostitelji, Turistička zajednica,a mi pritom 
mislim najviše na nas vatrogasce, policiju i hitnu službu mi smo baza, temelj. Mi smo stavljeni kako 
smo stavljeni, naši sigurnosni protokoli su već uigrani. Mi u ovim izvanrednim situacijama 
postupamo automatski. Na tom tragu su i pripreme za svaku turističku sezonu, pa tako i ovu. A što 
se specifično vatrogasaca tiče, nama se turistička sezona poklapa sa protupožarnom sezonom koja 
ove godine traje od 1.5. pa sve do kraja 10.mj. Sve naše pripreme su vezane za posebne mjere 
zaštite od požara koje donosi Županija i s kojima se mi usklañujemo. Mi smo s tim pripremama već 
počeli,vozila se pripremaju i popravljaju za pojačani sistem rada tijekom ljeta. Proveli smo obuku 
naših članova tijekom ljeta, do kraja svibnja ćemo imati dva nova vatrogasna tehničara i dva nova 
vatrogasca kompletno prekvalifikaciju, dakle govorio o profesionalcima. Prije mjesec ipo dana u 
Divuljama jedna grupa vatrogasaca njih 8, prošlo je intenzivan tečaj spašavanja dubina i visina. 
Dobili su uvjerenja, tako da sad imamo jednu specijalnu jedinicu od 8 spasilaca prvog razreda. Do 
petog mjeseca bi trebali skupit, kupit kompletnu opremu za te stvari, tako da će u tom segmentu tu 
sigurnost smo digli na jedan viši nivo. Sve ostalo ide po protokolima, početkom protupožarne 
sezone ovo ljeto 24/h dežurstvo, pojačanim smjenama sa 4-5 vatrogasaca. Sistemi djelovanja sa 
Hitnom službom, njihovim timovima 1 i 2 i sa hitnim helikopterskim prijevozom smo već uigrani. 
To su protokoli koji se ne mijenjaju i mi djelujemo trenutno, tako da tu ne vidim nikakvih 
problema, nas tu ništa ne može iznenaditi posebno. Suradnja sa policijom je takoñer uigrana. 
Vatrogasci su spremi sada, a za sezonu pogotovo. Što se tiče svih ostalih stvari, a mi znamo da zbog 
tehnike koju imamo mi Gradu stojimo na raspolaganje u svakom trenutku ako nas treba, naravno 
pod uvjetom da radnje ne umanjuju našu osnovnu djelatnost a to je protupožarna zaštita.   



 
Ispostava Hitne medicinske pomoći . dr. Eterović – „ Ovo nije prvi put da je sjednica o turističkoj 
sezoni ovako rano, ja u 11godina kao voditelj odsjeka bar sam dva puta bio. Svaki put bi se 
dogovorili da će bit u veljači, nije veljača, ožujak je. A sad možete reći da lažem, jer mi nikad niste 
poslali zapisnik, pa Vas sada molim da mi obavezno pošaljete zapisnik, meni na adresu. Mislim da 
je nedopustivo da ovdje nema predsjednika Doma zdravlja, to je potpuna nedopustivost, to se ničim 
ne može opravdati. Ja ništa ne mogu reći o turističkoj ambulanti. Gospoño Radojković za Vas imam 
precizan odgovor kad počinje turistička sezona, počinje 01.07., a završava 31. 08. na Braču za 
mene. Sad ću Vam reći zašto, to odreñuje moj ravnatelj po tome koliku suradnju ima sa Lokalnom 
zajednicom. Nama je od 1. 7. zabranjeno  ići na godišnje odmore, što je protiv Ustava. Ta dva 
mjeseca mi radimo svi koliko nas ima. U Makarskoj je drukčije, u Trogiru je drukčije, a to ovisi o 
novcu kojeg ti gradovi uplaćuju Županijskom zavodu za hitnu medicinu. Tako će vjerojatno biti i 
ovu godinu. Ako se sjećate, lani smo mi to produžili do 14. 09, za one novce koje smo dogovorili, 
ovdje ću pohvaliti „Svpetrvs“ koji je to vrlo promptno platio, Grad Supetar je malo kasnio ali smo 
to riješili. Ovdje vidim gospodina Radića, pa mi nije jasno kako nam je on uspio promaknuti lani. 
Budite sigurni da ćete od mene dobiti pismenu zamolbu za lovu. Ja sam ovdje ispred Ispostave 
Hitne, ali moram reći, meni je to vrlo važno i vi to morate znati. Hitna nije za Supetar, Hitna koja je 
ovdje je za cijeli Brač. Pa bih ja sad pitao Gradonačelnicu, znam da ste nedavno imali koordinaciju 
načelnika, a ja sam Vam 10. listopada 2014.god. svima , svim Općinama i Gradu Supetru na dvije 
adrese, na Predsjednika vijeća i na Gradonačelnika uputio jednu kratku zamolbu, di se traži da se u 
proračun ubaci nekakvo financiranje za pojačanje Hitne službe za cijeli Brač. Nikakav odgovor 
nisam još dobio. Ja ću to provjeriti prije sezone, ako ne budem imao nikakvu informaciju ja ne 
mogu razgovarati s Ravnateljem dali će ikog poslati kao pojačanje. To smo lani riješili u hodu. U 
Supetru smo imali nas pet timova i još dva doktora, odnosno dva tima koji su radili svaki dan po 
16h, imali smo duplu službu. Mi interveniramo bilo gdje, a intervenciju moramo obaviti i u 
Postira,Maslinu, Makarac, itd. Onda ovdje nema nikoga, odnosno bilo je, zahvaljujući novcu koji je 
uplatio Svpetrvs i Grad Supetar.  
Gradonačelnica kazuje kako su i ove godine osigurana sredstva za to.  
Doktor Eterović nastavlja: „Samo se mi moramo čuti i vidjeti za to, da znamo koja su to sredstva da 
vidimo što se s tim može raditi. Zaposlen je jedan mladi doktor, na osnovu tih sredstava, koji je 
podrijetlom sa Brača. Ja se nadam da će to i ove godine bit moguće.Ali vam govorim, to nije 
Turistička ambulanta, to je pojačanje Hitne službe. Mi primamo turiste i za ne hitne stvari ta dva 
mjeseca. Nadalje heliodrom, ja sam 11godina voditelj sa svim načelnicima, sa svim vlastima u 
Supetru sam kontaktirao, ali nitko ništa nije riješio. Pričao sam sa gospodinom Dragičevićem, vidim 
da se nešto radi ali ću morati pismeno zatražiti da mi se to očituje. Ovo što Jakov govori, to sve 
štima super. I što se tiče ovog okoliša, to je isto do Doma zdravlja. A što se tiče Hitne, Komunalno 
je doniralo  nasade, a održavam ih ja. I drugi put kad doñete čistit i obrezivati da se dogovorimo što 
ćemo. Ovo stvarno treba riješiti, jer turiste ne zanima čije je to, to stvarno očajno izgleda. U Domu 
zdravlja ne postoji više kućni majstor. Samo bih još napomenuo, u Milni nisam imao prilike s nikim 
razgovarati, trenutno ih fizički nema, uopće neće da čuju za nas. Oni su isto prošlo ljeto u Humcu 
dobili dva doktora, Tim 2, je pretvoren u Tim 1 u razdoblju od dva ipo mjeseca, oni apsolutno u 
tome ne žele sudjelovati a svi ti turisti opterećuju kompletno cijelu službu i helihopter i gliser i naš 
cijeli vozni trakt , meni je nepojmljivo da se tako netko može ponašati. Općina Postira, turiste iz 
Postira, kojih ima puno isto šalju u Supetar na hitnu. Znam i za to prvenstvo U-21 to će doći 
nekoliko dana prije ne znam koliko ljudi iz Europe, htjeti će da mi doñemo tako, to ne ide tako to 
treba pravovremeno organizirati tko što kako i to ima svoju cijenu. Ili kad je moto-party, triatlon ili 
ne znam dolazi tisuću umirovljenika  nama ta obavijest ništa ne znači, mi radimo sa svim onako 
kako možemo ako netko nešto dodatno treba to treba platiti. Po mom mišljenju prošle godine je bilo 
prilično dobro, ali to smo sve u hodu rješavali. Ali vrlo brzo će doći do toga ako ne budemo imali 
novaca, nećemo imati doktora. Ako treba nekakve papirnate stvari da to pravovremeno riješimo, da 
znamo razgovarati i pripremiti ljude. „ 



Gradonačelnica govori da se javi pročelniku da se napravi ugovor 
 
Udruženje obrtnika Brač, Ivana Mrković Kusanović – „ Za one koji ne znaju ja sam tajnica 
Udruženja obrtnika Brač, ujedno i jedina profesionalno zaposlena. Unutarnje Udruženje obrtnika 
djeluje Upravni odbor, Nadzorni i Skupština, nitko od njih ne prima nikakvu naknadu za svoj rad i 
oni su volonteri. S obzirom da sam jedina profesionalno zaposlena i zastupam i štitim interese svih 
obrtnika koji djeluju unutar Udruženje obrtnika Brač. Voljela bih da shvatite unutar mjesec i pol 
dana koliko se ja bavim Udruženjem obrtnika Brač da ja nasuprot nekih koji imaju odličan odnos sa 
Lokalnom samoupravom, ja ne mogu reći isto. Iz razloga što odgovorno tvrdim da koji god sam 
dopis primila od Grada Supetra ili Turističke zajednice ili bilo koga na području grada Supetra na 
isti dopis je i odgovoreno. Isto tako mogu reći da postoje dopisi koje sam ja u ime Udruženja 
obrtnika slala prema Gradu Supetru,a nikada nisam dobila nikakav odgovor. Po pitanju turističke 
sezone s obzirom da smo pozvani na ovu tematsku sjednicu, ja ne mogu ništa više nadodat od 
onoga što je direktor Turističke zajednice naveo u svom izlaganju. S tim da bi uz to samo nadodala 
ne znam tko je nadležan za to i ne znam ma koji način postupati, ali imam upite od strane obrtnika 
vezano za privatno zemljište Berica d.o.o. i na onaj kako su ga nazvali „Chinatown“ koji preko 
turističke sezone radi bez računa, ne izdaju se računi, smeće se odlaže iza, što pada ispod i to 
postaje veliki problem na to apsolutno nitko ne poduzima ništa. Kao i oni balvani koji su postavljeni 
ispod diskoteke i tog dijela gdje počinje taj dio. Sad da se vratim na ono što sam rekla da nisam 
dobila odgovore na dopise i na sve što smo tražili. Inače kroz sve godine Udruženja obrtnika Brač 
djeluje kroz cehove, ti cehovi organiziraju sastanke, na tim sastancima se donose neki zaključci, 
prijedlozi da bi mi  Udruženje obrtnika Brač štitili odnosno proveli sve te odluke koje je donijela 
skupština, uprava i cehovi. Prema tome postavit ću pitanje za odgovorne, a to je dopis koji je poslan 
od strane Udruženja obrtnika Brač 22.8. a veže se za stavljanje na dnevni red donošenje Odluke 
sukladno Zakonu o izmjenama i dopunama Zakona o zaštiti buke koju je HR Sabor donio 
26.04.2013 godi. koji je kod nas usvojila Lokalna samouprava može donijeti takvu odluku. Zašto 
smo poslali iz Udruženja obrtnika, a poslali smo iz razloga što je prošle godine, a tako i prethodnih 
godina su se zatvarali ugostiteljski objekti, što je neprihvatljivo i što stvara turističku sliku grada 
Supetra takvu kakvu je stvorilo u tom momentu. Da su ti ugostiteljski obrti zatvoreni,a s druge 
strane tu se postavlja pitanje, dati ću primjer od prošle godine kad je zatvoren ugostiteljski obrt 
„Roso“ ja ne znam je ste li vi upoznati s time, ali taj ugostiteljski objekt ima 40 zaposlenih tijekom 
turističke sezone. Tu šteta nije napravljena samo vlasniku, napravljena je i radnicima i na kraju 
krajeva i gradskom proračunu. Isto tako je Udruženje obrtnika Brač poslalo dopis vezano za 
Supetarsku fjeru, odnosno za davanje najma, na dan Supetarske fjere postavljaju se stolovi iz 
osamdesetih, postave se bijeli stolnjaci na koje se poslaže piće i piće se prodaje bez računa. Pa se 
postavilo pitanje ugostitelja koji rade unutar Jezgre i koji plaćaju sve što plaćanju tijekom godine, 
jeli se netko zapitao koliki je promet njima. S obzirom da je taj stol prošle godine postavljen odmah 
štekata ugostiteljskog objekta. To je još jedna stvar i ono što mene posebno veseli da sam imali 
priliku doći ovdje i govoriti o tome. Istovremeno me veseli i rastužuje ceh taksista Udruženje 
obrtnika Brač odnosno tkzv. nered u trajektnoj luci, svima vama mora biti jasno da onog momenta 
kad izañete iz trajekta prvu sliku ostavlja taj moment izlaska iz trajekta, a red u luci je takav kakav 
je. Ja bih samo postavila pitanje, prometnom redaru ili nekome od vas, s obzirom da ste 23.lipnja 
2014. godine donijeli Odluko o autotaksi stajalištima grada Supetra u kojoj ste jasno u čl.2 i 3 
uvrstili Udruženje obrtnika Brač ceh taksista, zašto se isto godinu i šest mjeseci koliko sam ja tajnik 
Udruženja obrtnika Brač zašto se isto isključuje iz ovoga. Ja koliko sam upoznata prošlu srijedu je 
održan sastanak na koji su pozvani Predsjednik udruge prijevoznika taxi Supetar. Ja vas moram 
upoznati s time da je Predsjednik udruge autotaksi prijevoznika gospodin Vlahović koji nije 
Predsjednik ceha taksista, do momenta do kad se to radilo predsjednica je bila Andrea Jelavić i mi 
apsolutno na nikakvo sastanak po pitanju toga nismo pozvani. Vi ste Odluku donijeli a da nitko 
prethodno nije kontaktirao Udruženje obrtnika Brač, da nitko nije pitao naše mišljenje. Onda sam ja 
na inicijativu članova ceha taksista, to su svi članovi odnosno svi taksi obrtnici na području grada 



Supetra, sazvala sastanak na kojem sam pozvala i Gradonačelnicu i Pročelnika i Predsjednika 
Gradskoga vijeća i Gradske vijećnike  i ono što mene žalosti u cijeloj ovoj situaciji je ta, da mi svi 
jako dobro znamo da postoji nered u luci da red koji je donesen Odlukom o redu koja je donesen 
prošle godine se nije provela. Da autotaksi stajalište nije ureñeno, da autotaksi stajalište koje je 
navedeno u odluci na Put Vele luke ne postoji. Pozvali smo vas na sastanak i žalosti me da mi je 
jedan od Gradskih vijećnika u tom momentu odgovorio da on smatra da to nije problem gradskih 
vijećnika i gradskih službi, nego ceha taksista Udruženja obrtnika Brač. Gospodo draga, grad 
Supetar ima preko 200 obrtnika koji vam uredno plaćaju i na kraju krajeva godišnja davanja za 
2014 godinu iznose dva miliona kuna od strana 216 obrtnika na području grada Supetra, mislim da 
to nije zanemariva cijena. Ja ovo osobno shvaćam, jer sam se toliko zauzela za  taksiste i nastojala 
sam riješiti problem koji Gradonačelnica zna,bol Supetra. Znam da oni nisu bajni, znam sve što se 
dešava ali ako mi svi skupa to ne riješimo, problemi se neće sami riješiti. Pošto nas isključujete 
meni ne preostaje ništa drugo, nego Odluku koju ste sami donijeli 23. lipnja 2014. godine da 
jednostavno izmijenite, da isključite Udruženje obrtnika Brač tako da sutra dan mene, a ni nekoga 
drugoga iz Udruženja obrtnika Brač ne možete prozvati. Hvala. „ 
 
Ravnateljica Centra za kulturu Brač – „ Muzej koji se nalazi na području grada Supetra i 
čija je nekretnina u vlasništvu Grada Supetra, djeluje preko Županijske ustanove Centra 
za kulturu Brač kao jedan od tri muzeja. SDŽ  financira plaću kustosa i djelomično plaću 
onog dijela posla koji se odnosi na taj muzej. Sve naše investicijske ostale projekte 
zajednički financiraju i SDŽ i Ministarstvo kulture,a naravno i Grad Supetar tako da to 
mogu istaći kao primjer konstruktivne  suradnje na lokalnoj,regionalnoj i nacionalnoj 
razini. To se u prvom redu odnosi na investicijske projekte, zgrada muzeja je grañena 
odnosno svi njegovi dijelovi od 3. – 16. st. , zahtjeva velike preinake sanacije, 
rekonstrukcije i restauracije. To se odnosi na samu zgrada a i na muzejski fundus, jer 20-
ak godina se nije baš ulagalo u taj muzej, ali evo proteklih 5-6 godina se intenzivno ulaže, 
to se odnosi i na sanaciju krovišta, vrata, prozora, dijela instalacija itd. Tako da možemo 
biti zadovoljni kontinuitetom radova, naravno to nikad nije dovoljno jer sredstva su mala 
na svim nivoima. Ali mi ih nastojimo usmjeriti na što bolji način, tako da turisti mogu 
doći i biti zadovoljni viñenim. Muzej otoka Brača je zaista prva kulturna točka koja je dio 
čuvenih arhitektura koje rade mnogobrojne agencije, ali isto tako i mnoštvo individualnih 
posjetitelja. 2014 godine bilježimo rast posjetitelja, imali smo rekord prošle godine. Kroz 
muzej je prošlo 15 500 posjetitelja, što je jedna jako dobra brojka. Posebno u odnosu kad 
se pozicioniramo na 200 muzeja koji se nazale u RH, isto tako smo u prvoj četvrtini tih 
muzeja. Taj fundus je jako zanimljiv i mi nastojimo što više sredstava dakle i onih 
sredstava što zaradimo od ulaznica usmjeriti prema restauraciji fundusa, tako da je to 
svake godine sve bolje i bolje. Proteklu godinu samo da kažem nekoliko značajnih 
muzejskih predmeta je restaurirano, radi se  o značajnim sredstvima. Sve ono što se radi 
na rekonstrukciji je vrlo zahtjevno kako u izvedbenom tako i u financijskom smislu. 
Dakle, SDŽ se ove zadnje dvije godine intenzivno pridružila na poslovima rekonstrukcije 
same zgrade. Mi smo sada u fazi rekonstrukcije drugog dijela krovišta, dakle radimo po 
segmentima. Veliki su problemi u izvoñenju tog projekta, mi sad radimo na uspostavi 
hidroizolaciji, problemi su veliki jer ta zgrada u konačnici zahtjeva kompletnu 
rekonstrukciju fasade, što će zahtijevati značajna sredstva. Ali mi smo dosadašnjim 
ulaganjima uspjeli spriječiti ulaženje kiše kroz krovišta, bar u jednome dijelu. Nastavit 
ćemo tako i dalje sukladno sredstvima koja dobivamo. Valja istaknuti, zaista izvrsnu 
suradnju sa Turističkom zajednicom grada Supetra u svim našim programima, a i 
nemojmo zaboraviti Muzej otoka Brača je dobitnik Nacionalne nagrade Hrvatskog 



muzejskog društva. Upravo na tom segmentu suradnje sa Lokalnom zajednicom, tako da 
se zahvaljujem svima onima koji su sa Županijom kao našim osnivačem surañivali 
tijekom svog ovog razdoblja. Ne radi se samo o Turističkoj zajednici i o Gradu, nego i od 
škola,Udruženja obrtnika do Svpetrvs hotela i svih onih koji su pomogli. Kad govorimo o 
segmentu turističke sezone koja je osobito važna, onda ću kazati i ovaj dio malo prije 
spomenuto, ulaganje u rješavanje sanitarnog čvora. Muzej je valjda jedini muzej u 
Hrvatskoj koji nema WC, to je nečuveno,ali o tome sam ja govorila u nekoliko navrata 
već prije. Meñutim, nastojati ćemo premostit tu situaciju, zašto nema WC-a u okviru 
samog objekta. Katastarski prostorni uvjeti, kad se to gradilo sedamdesetih, kad se 
nadograñivalo ljudi nisu predvidjeli WC, a nama  sada konzervatori ne daju da se u 
okviru dijela muzeja, nemamo prostornih momenata za rješavanje toga. Stoga je Grad 
Supetar u suradnji  s nama pronašao mogućnosti da se riješi taj sanitarni čvor. Napraviti 
će se ugovor sa privatnom osobom koja će na samom početku, na ulazu riješiti taj 
sanitarni čvor. Mi se nadamo da ćemo ove godine imati te silne turiste koji nas posjećuju. 
Mi u muzeju potičemo još jedan projekt koji će financijski biti iznimno značajan, 
zasigurno će ići prema razvoju mjesta Škrip kao jednog  mjesta Muzeja arhitekta, ali ne 
muzeja u onom statičnom smislu, nego muzeja koji će generirati nekakve druge sadržaje, 
a to je obnova Župne kuće. Župna kuća koja se nalazi u neposrednoj blizini Crkve je 
projekt koji nas već čeka, imamo dobru suradnju sa Hvarsko-bračko-viška biskupijom i 
obećanja da će ta kuća biti u našem dogovoru ili predaji vlasništva u korištenju na 99 
godina, dakle da ćemo tamo moći proširiti muzej. To je sad jedna ogromna ruševina i mi 
smo u suradnji sa Gradom Supetrom napravili aplikaciju za natječaj Ministarstva kulture 
kako bi napravili idejni projekt i početnu dokumentaciju da bi se zapravo procijenilo 
koliko će taj projekt u konačnici koštati. Tako da bi u jednom segmentu muzej uz dodatni 
sadržaj gdje bi u budućnosti bio još jedan WC, suvenirnica, mali caffe itd.da bi zapravo 
odgovorili na onaj suvremeni oblik muzeja koji nas očekuju, jer muzej nije mjesto gdje 
ćete se vi samo prošetati, povesti svoje prijatelje, nego mjesto gdje ćete moći nešto popiti, 
komunicirati, družiti i na jedan drugi način odgovorit na kulturne potrebe. Još jedan mali 
projekt koji ću najaviti, takoñer smo sa Gradom Supetrom surañivali, da se izgradi još 
jedan staza da se ogradi, osvijetli i primjereno predstavi, to je staza od samog muzeja do 
vidikovca. Izradili smo jednu procjenu radnje sa KD i sa nekim firmama iz Splita, radimo 
upravo na tome da se Škrip na neki način profilira kao mjesto muzeja. Vjerujemo isto da 
će sva naša nastojanja rezultirati novim radnim mjestima u Škripu, to se već pokazalo 
kroz privatnu inicijativu muzeja obitelji Cukrov, Muzej ulja, kazali su da upravo te 
aktivnosti Muzeja otoka Brača su djelovale i potakle novu priču o razvoju nove ponude u 
Škripu. Vjerujem da u konačnici Turistička zajednica grada Supetra zajedno s nama radi 
jedan mini projekt kako bi se zapravo u tome Škripu pronašla i ona mjesta da bi netko 
otvorio male caffe, male konobice, gdje bi mogli dobiti jednu novu gastronomsku i 
turističku ponudu toga mjesta. Ono što je isto tako bitno kazati da su ovi infrastrukturni 
projekti grada Supetra značajno pridonijeli mogućnosti da u 2015.godini budemo imali 
sličan broj posjetitelja, zato jer ona cesta koja ide u Škrip. Imali smo situaciju gdje nam 
autobusi nisu htjeli ići tom cestom, jer je cesta bila ulegnuta i onda neki autobusi i 
agencije ne žele uopće ići, turisti doći. Sad je to sreñeno cesta je upravo prije noći muzeja 
sreñena. Problema imamo, mi od problema ne bježimo, nas je u tom muzeju premalo jer 
na takav kapacitet prostora trebalo bi biti još najmanje dva zaposlena. U ovom trenutku to 
ne možemo dozvoliti, nemamo mogućnosti jer sva značajna sredstva koja se zarade od 



ulaznica se ulažu u rekonstrukcije i sanacije. Vjerujem da je pitanje trenutka kad će se i to 
moći riješiti. Uz pomoć koju smo do sada imali od županije TZ i Ministarstvo kulture, 
kao glavnih financera svih projekata, ja vjerujem da ćemo svi zajedno u tome uspjeti, bilo 
kakve primjedbe koje vi imate su uvijek dobrodošle, vrata mog ureda su uvijek otvorena 
za sve vas, istaknuti ću za sad dobru suradnju, nekako mi se čini da je u ovom gradu na 
svim nivoima. Shvaćeno je koliko je kultura bitna, koliko ona nije trošak kako se samo 
čini.  
 
Predsjednici Mjesnih odbora, Splitske i Miraca , gospodin Martić –  
„ Gospoña Damjanović je puno rekla  o Škripu, a Splitska je jednako stara kao i Škrip,  
jednako ima tih sadržaja povijesno spomeničke kulture. Prvo znate za kamenolom,rudnik,  
luku, dvorac, Crkva koja je 800godina stara, a ništa. Splitska je stavljena u kategoriju 
turističke ponude kao i Supetar.Pogledajte nam ceste, luku, šume,parkove, sve je ajme ti 
ga Bože. Prošle godine smo imali jahte koje su dolazile, djeca, omladina koja šeta okolo a  
nemaju gdje napraviti nuždu. To su problemi. Kad stvaramo nešto, nemojmo gledati  
samo Supetar, nemojmo samo gledati ono što se u centru dogaña jer jednako je važno da i  
prigradska mjesta budu uredna i napravljena kako treba. Mi nemao parkinga, mi nemamo  
javnu vodu. Neki dan sam iskoristio priliku bili su mi komunalni redar pa smo malo 
obišli. Direktoru Turističke zajednice kad se čisto predio Herculesa, sam rekao da se nañe 
mogućnost da se nañe mjesta da se bar jedan autobus na javnu cestu može parkirati. Da bi 
se mogao naplatiti njihov dolazak, da se svake godine može obnavljat čišćenje puta i 
održavanje svega. Vlasnik je stavio žicu i ove godine nema ulaza u njegov posjed, a 
razlog je što niste razgovore koje ste dogovarali niste proveli djela.Eto samo toliko, treba 
voditi računa na svim nivoima, Grad Supetar je i Splitska i Škrip i Mirca. 
Gospodin Rosić „ Zahvalio bi se Direktoru TZ koji je to sve lijepo objasnio, zašto mi je 
što imamo pad u turizmu, i mi smo ga sami svjesni. Zašto, ne znam ni ja zašto. Iako tamo 
živim i jednim dijelom se bavim turizmom. Možda bi bilo dobro da se nañemo i 
popričamo. Samo toliko, jer sad govoriti zašto putovi, ceste iz Velarisa, Svpetrvs hotela 
dolaze, cesta nikakva, što ću sad govorit o problemu. Volio bih se s vama naći,jer koliko 
ste nabrojili ovi sastanci, s ovim imamo s onim imamo, engleski,francuski ja o tome 
pojma nemam. Ima li neka brošura di su ti sastanci pa da možemo doći.“ 
 
Predsjedavajući, predsjednika Škripa nažalost nema, gospodin Cvitanić. 
 „Apsolutno, jedan od zaključaka, jedan od mogućih uzroka zašto se u Mircima dogodio  
takav pad, je bio taj s obzirom da je i Supetar ipak centar i nosi 90 % sveukupnog  
turističkog prometa, doživio pad u privatnom smještaju, to se svakako prenijelo i na  
Mirca. Što se tiče informiranja, slažem se da bi svi skupa oko puno stvari možda mogli  
malo bolje informirati ljude, ali na neki način je to komplicirano i skupo. Ali samo radi  
usporedbe, evo npr. 28.3. je radionica za privatne iznajmljivače, upravo sam danas  
gledao, do sada je prijavljeno tridesetak ljudi, nikoga nema iz Miraca, isto je napravljeno 
prema Mircima, Škripu i Splitskoj, iz Splitske ima 12 prijava. Možda je problem, on je 
kompleksan, ali i u tome da Mrčanjani nisu zainteresirani. Apsolutno se slažem i možemo 
se naći predstavnici Mjesnog odbora i TZ i Turističko vijeće.Evo i još jedan primjer, iz  
Miraca je nekoliko puta došla molba prema Turističkoj zajednici da im se riješi taj mikser 
 za maslinovo ulje, dakle već je deset ljudi zvalo za to. Ja sam taj mikser donirao i platio, 
da bi me neko nakon par dana zvao i rekao da je taj mikser završio negdje gdje uopće nije 



bilo planirano, odnosno da je to došlo u tuñe ruke. Nemojte se ljutit, ali mislim da i vi kao 
mjesto morate biti malo više zajedno. Ako netko ide nešto tražit od TZ dapače, napravit 
ćemo koliko možemo,ali ja ne bi da se ono što smo platili završi negdje. “ 
 
Gospodin Rosić – „Evo ja ću odmah odgovoriti na to, ja sam pismeno to tražio i ti si mi  
odobrio mikser i taj mikser je išao na Maslinove pute. Jer zahvaljujući gradonačelnici 
smo mi dobili puno više 30 skoro 50-60 miksera. Ali što se dogodilo, njih pet je pitalo 
mikser i ti si svima govorio da si dao mikser i oni su svi mislili da su dobili mikser.“ 
 
Predsjedavajući –„ uspostavljeni su kontakti i vi ćete naći neki način i dogovoriti se.Ovim   
putem ja se svima zahvaljujem, što ste izložili svoje probleme, prijedloge i inicijative. Ja 
bih sad zamolio vijećnike ako imaju neka pitanja bilo kome neka se jave, da vidimo  
možda nekakve zaključke cijelog ovog sastanak i da vidimo kakvi su nam daljnji koraci u 
rješavanju svih ovih otvorenih pitanja i problema u gradu Supetru po pitanju turističke  
sezone.“ 
 
Vijećnica Danica Baričević – „Sve pohvale direktoru Turističke zajednice na njegovom 
izlaganju čak i svim službama i ostalima na svemu što radite kako bi se poboljšala 
turistička slika grada. Pa konkretno i ovo za obiteljski smještaj, ovo sve što ste naveli 
promocija, edukacija itd. jedino da bi se podigao standard i informiranost obiteljskog 
smještaja, ako je moguće da taj obiteljski smještaj budu promovirani na sajmovima. 
Ukoliko je moguće da se tako nešto napravi, što bi bilo dobro. Svakako more možemo 
bolje planirati, to ostaje ovdje na gradonačelnici da napravi nekakvu viziju, boljeg 
planiranja mora da bi mi svi imali više prihoda od toga. Svi smo svjesni po ovoj temi, da 
jedini pozitivan rast, doprinos od turizma. Bitna nam je meñusobna suradnja, žao mi je 
sto je Jakov otišao, htjela sam reći jednu konkretnu stvar, dali je moguće direktore 
komunalnog, Gradonačelnice i vatrogasci da bar u ljetnoj sezoni ovdje ispred škole, ona 
javna površina di su one kučice di se prodaju suveniri, jako je prljav i crn onaj kamen što 
se dole stavio prije dvije godine. Bilo bi dobro da vaši djelatnici doñu i to očiste i 
pometu, bilo bi dobro da sa šmrkom bar dva tri puta tokom ljeta. To je konkretan 
prijedlog od ljudi koji dole vrše i koriste. I evo malo više pozitivnog zajedništva u svemu 
ovome, moram se dotaknuti, kad me gospodin prozvao zašto sam spomenula odnos sa 
Svpetrvs hotelom, mi smo svi naslonjeni jedni na druge, konkretno svi se pripremamo 
ugostitelji, obrtnici grada Supetra nama sezona počinje kad se otvaraju hoteli i mi 
ulažemo dosta svog novca, važno je ta se ta komunikacija ne naruši upravo zbog našeg 
ulaganja novca da  nam bude bolja i uspješna sezona da što više zaradimo. Van 
pansionska potrošnja nam je bitna da se prezentiramo i možemo što više zaraditi da bolje 
živimo i zimi i da možemo platiti svoje obaveze i da nismo dužni. Vrlo nam je bitno to 
pozitivno zajedništvo sa svima i zašto sam to rekla jer je konkretno prošle godine bilo 
jako ružno vidjeti bager u srcu hotelske kuće, pa je bio ružan medijski natpis. 
 Bez obzira,ne želim sad tko je kriv tko je u pravu bilo je ružno i mislim da se to moralo 
ostaviti, svi ti dogovori, da je bilo mudrosti malo da se sve to ostavi poslije sezone. Ne da 
se u sezoni radi bager da se ide rušiti, pa bih molila da ta meñusobna suradnja bude malo 
pozitivnija.Svi smo ovdje oslonjeni jedni na druge i da bude malo više zajedništva u 
tome i da bude na dobrobit svih obrtnika i svih poslovnih subjekata u ovom gradu.“ 
 



Komunalni redar, Matko Rendić – svaki četvrtak se ljeti pere riva.  
 
 Gospodin Jakovljević – „Ja se posebno mogu osvrnuti na promet, to bi nekako bila moja  
domena. Gospoña Načelnica policije je objasnila svoje probleme, broj ljudi, nadležnost,  
meñutim i suradnju sa komunalnim redarom. Ja sam sa gospodinom Kiriginom prošli 
tjedan, obišli sve probleme koje imamo gdje sa vrlo malo gdje mi sa vrlo malom  
suradnjom sa policijom možemo riješiti. Naime imamo termine kad ne možete proći pola 
sata od mesnice Pivac do benzinske pumpe, u dosta trenutaka. Imamo prometnu studiju 
koju smo donijeli prema kojoj policija, a i u dobroj mjeri ni komunalni redar ne 
postupaju. Da li je posao policije nalijepiti upozorenja, kazne,gdje je  mjesto zabranjenog 
parkiranja, ne znam. Mislim da bi zaključak ove pripreme sezone, barem što se tiče ove 
problematike, trebalo navesti ipak na bolju suradnju komunalnog redara i policije. I da 
policija sama organizira svoje djelovanje, barem u vrijeme špice. Ima tri puta u toku 
sezone, gdje vi ne možete iz Lidla izaći sat vremena. Gospoño Mirić nigdje nisam vidio 
policajca. To nije nadležnost komunalnog redara, a što je najtragičnije nije posao 
vatrogasaca. Ne daj Bože da neko nekoga skupi. Trebalo bi ovdje donijeti zaključak da se 
ostvari bolja koordinacija izmeñu komunalnog redara i policije. Ne možete mi reći da 
policija ne može izaći i podijeliti deset upozorenja. Gospoña Gradonačelnica je dobivala 
moje dopise sa slikama“ 
 
Načelnica policije odgovara – „Tokom cijelog ljeta, u vrijeme najvećih gužvi od 8-12 
policija je izlazila skupa s njim. Zašto ste gradonačelnici slali slike, zašto ih meni niste 
poslali, ja stojim na raspolaganju 24h. moja služba stoji na raspolaganju 24h. Vrlo dobro 
znate kako funkcionira naša služba, jer ste prije nekoliko godina izašli iz nje. Vrlo dobro 
znate što radi naša služba i onda morate znati da je promet možda na drugom ili trećem 
mjestu u vrijeme turističke sezone. Rekla sam Vam da imamo sigurnost ljudi i imovine 
na prvo mjesto,a  prometno redarstvo fantastično može odraditi i opet ćemo raditi zajedno 
s njim. Ako treba i ovo ljeto i ovo proljeće mi ćemo raditi.Ali mi moramo raditi na kulturi 
naših ljudi, a za naše ljude važi samo pauk i lova i ništa više.“ 
 
Gospodin Jakovljević – „ Ja sam taj posao radio godinama, i vrlo dobro znam da jedan 
djelatnik policije u uniformi može nalijepiti deset poziva u roku od sat vremena, dvadeset 
uvjerenja, nitko ne tvrdi da se diže auto da se kažnjava. Odite na autobusni kolodvor, 
odite do benzinske pumpe, do vanjske strane puta prema benzinskoj pumpi gdje vam 
može 50 auta stati u red za benzinsku pumpu, ne može nijedan jer su parkirani po cijeli 
dan tamo. Nikad nisam vidio da je netko nešto napravio. Ovo nije ništa osobno, ovo je od 
mene kao grañana , govorim vam sat vremena stojim. Vjerujem da možete napraviti neku 
sigurnosnu prosudbu da bi toga dana imali četiri djelatnika policije na rotoru i prema 
Sutivanu. Da se barem na taj segment usredotoči djelatnost policije. A o ostaloj prosudbi 
kriminalu, sigurnosti,zaštiti imovine i toga ja sam se toga naslušao i vrlo dobro znam 
kolika je mogućnost zaštite imovine i ljudi, hvala vam lijepa na vašim informacijama. A 
gospoño Mrković – Kusanović mi vjerojatno govorimo o nekim drugim taksistima, mene 
je interesiralo od taksista iz Bola, što se to dogaña stvarno sa taksistima. Ljudi ne znaju 
uopće o čemu se radi.“ 
 



Udruženje obrtnika Brač, Ivana Mrković Kusanović – „ Sljedeći tjedan ja imam sastanak 
sa taksistima koji djeluju na području općine Bol, pa me zanima s kojim taksistima ste vi 
govorili, jer dva taksista su zvali Udruženje obrtnika Brač po pitanju istog problema na 
relaciji Bol – Supetar, za Vašu informaciju 2010 i 2013 godine su ugasili objekt.  
 
Gospodin Jakovljević „ Na moj dopis ste mi odgovorili, „Ovim putem Vas želim 
obavijestiti, da na sastanak niste pozvani iz jedino vama poznatih razloga.“ Pa bi vas sad 
molio da mi objasnite zašto su meni poznati razlozi zašto nisam pozvan na to. Ako 
Udruženje obrtnika Brač, ceh taksista ima neki problem, mislim da se to može riješiti na 
način, taj prijevoz je reguliran po Zakonu o javnom prijevoznom cestovnom prometu, sve 
Odluke koje su na nivou lokalne zajednice, organiziraju taksi stajališta, odluke o 
koncesijama, izgled vozila smatram da se treba obratiti prijedlogom prema Gradskom 
vijeću u dobrobit poslovanja.“ 
  
Predsjedavajući pita tko je kome poslao dopis, na što gospodin Jakovljević odgovara 
Udruženje obrtnika Brač. Predsjedavajući moli da se ovo pitanje riješi na nekom 
internom razgovoru  
 
Udruženje obrtnika Brač, Ivana Mrković Kusanović – „ Onda ću ja zamoliti da Vam 
Gradska uprava dostavi sve dopise koje je Udruženje obrtnika Brač prošle godine donio i 
isto tako dopise koji su poslani a sve je po pitanju taksista. Na sastanak koji ste pozvani 
Vi kao Gradski vijećnici niste pozvani da bi se raspravljalo, niste pozvani da bi netko 
upirao prstom u vas, nego ste pozvani iz jednog jedinog razloga da napokon sjednete 
meñu ljude koji pune Gradski Proračun da vidite njihove probleme da napokon te 
probleme počnemo rješavati. To je jedini razlog zbog kojeg ste pozvani, da bi ja 
naknadno čula da pojedinci nisu došli na sastanak jer nije najavljen Dnevni red. Dnevni 
red nije postojao, postojala je samo problematika taksista na području Grada Supetra i to 
je sve.“ 
 
Predsjedavajući – gospodin Kirigin se javio vezano za problematiku. 
 
Prometni redar, Kristijan Kirigin  – „ Što se tiče ovog Terminala, gužve oko Terminala i 
to sve skupa. Dolje ima deset, petnaest subjekata gdje radi minimalno dvadesetak ljudi. U 
sve te firme počevši od Male Kate, Tramaxa, Jadrolinije, Tomija svi oni nemaju niti 
jedno parkirno mjesto. Znači od početka sustavno se nije u taj problem ulagalo, nije se 
gledalo, nisu se rješavala parkirna mjesta. Prije par dana mi smo išli sa jednom akcijom, 
gdje smo predstavljali par članaka po kojima postupa komunalni redar. Mi smo samo na 
prometnim javnim površinama, bez parkirališta stavili 400 tih cedulja, a imamo 130 
označenih parking mjesta. Tu se može krenuti sa tom represijom, napravit ćemo mi 
prostor za odlaganje nepropisno parkiranih i zaustavljenih vozila i što onda, opet će nam 
ostati 350 auta i opet nismo riješili ništa. Ja već pokušavam neko vrijeme i sa 
Pročelnikom da Grad odredi, odreñen broj ulica u jednosmjerne ulice. Gdje bi se sa jedne 
strane stvorila ta parkirna mjesta koja Supetar nema i putem naplate SMS ili neki drugi 
način ili početak čovjeka 2, 3, pa s time i radna mjesta, gdje ljudi, djeca, studenti mogu 
zaraditi džeparac kroz ovo ljeto. I onda će nama ostati, ako je sve skupa obilježeno kao 
mjesto za parkiranje, ostaju samo kritične točke koje treba čisti i osigurati sigurno 



prometovanje. A što se tiče taksista samo bih htio reći, to je bio sastanak Udruga 
autoprijevoznika Supetar i mi smo za razliku od svih ovih godina na tom sastanku 
donijeli konkretne zaključke.  
 
Ivana Mrković Kusanović – „ Ja ću vam ukazati na jednu pogrešku koju Grad Supetar od  
kad sam ja tajnik Udruženja obrtnika Brač radi, a to je da oslovljava dopise Udruženje 
obrtnika Brač, a ne oslovljava predsjednika Ivicu Vlahovića i Tironijev prilaz, Udruženje 
obrtnika Brač je na adresi Zrinsko Frankopanska i tadašnji predsjednik ceha taksista nije 
Ivica Vlahović, nego Andrea Jelavić. S obzirom da ste vi održali sastanak s Udrugom 
prijevoznika koja je osnovana 2010 koja broji 10 taksista, a donijeli ste dvije licence 
prošlu godinu, prije toga ste donijeli pet, stoga imate 17 taksista na području grada 
Supetra. Znači da se tiče svih njih, ako ste vi na sastanak pozvali udrugu autotaksi 
prijevoznika, vi ste pozvali smo deset članova te Udruge. Ja s druge strane želim da se 
ostvari bolja komunikacija i da vam ja kao predstavnik Udruženja obrtnika Brač, ceh 
taksista iznesem probleme, a to se tiče svih obrtnika taksista na području grada Supetra.  
 
Prometni redar, Kristijan Kirigin – „Tako je. Ali nama je Udruga autoprijevoznika grada 
Supetra, to su prijevoznici,vlasnici dozvola sa područja grada.  
 
Predsjedavajući predlaže da probleme koje imaju riješe kao Udruženje obrtnika i vi kao 
Prometni redar, odnosno Gradonačelnica i Pročelnik vidite i usuglasite te točke odnosno 
da usuglasite tko je zadužen za taksiste na području grada Supetra, da mi sada ovdje više 
o tome ne raspravljamo na dugo i široko, ima i drugih vijećnika koji žele postaviti 
pitanje. Samo bih zamolio da se taj dio problema pokuša riješiti i da se sa Udruženjem 
obrtnika odnosno cehom taksista pronañe nekakav zajednički jezik. 
 
Vijećnik Mate Martinić – „ Prvo bih dao jednu napomenu o zadnjoj stvari, o Odluci o 
taksistima, pozivanje vijećnika ne znači obveza da vijećnik doñe. Dopisi moraju biti 
upućeni prema izvršnoj vlasti, prema Predstavničkom tijelu. Ako idu preko 
predstavničkog tijela onda morate napraviti nešto što je napisano.Ovo je prilika da kažem 
vama i svima drugima, nemojte upućivati pozive Gradskim vijećnicima, nego dajete na 
znanje, oni će procijeniti kako i što raditi. Treba pohvaliti, da imamo subjekte ko rade na 
turizmu i pripremi sezone i više – manje kod svih koji je rečeno vidi se napredak i želja 
da bude još bolje. Tako da su uvodna izlaganja jačina ove sjednice. Zatim, uputio bih 
Turističkoj zajednici, imam primjedbu nekih grañana, ako je točno koliko naziva ulica, 
karata itd.nije usklañeno pa se neki ljute nije ova ulica nego ona, na internetu jedno, na 
karti drugo,a na licu mjesta treće to je problem koji treba postepeno rješavati. Drugo, ono 
što najviše dolazi do izražaja su promet i čistoća. To je ono što posebno bode u oči i tu 
kad budemo najbolji biti ćemo nezadovoljni, a to znači jesmo zadovoljni ali moramo 
gurati više i više. Skupljajući sve faktore koji u tome učestvuju, na neki način da kažemo, 
da dobro to radite ali treba to još i bolje jer je napose potreba takva. Treće ja koji nisam 
turistički radnik i vrlo daleko sam od toga, čini mi se da se iz godine u godinu nameće 
jedan osobni problem, a to je da hotelski kapaciteti rastu, a privatni smještaj ne raste. 
Problem popunjenosti privatnog smještaja, izgleda da je postao kritičan. I u Strategiji 
razvoja, mislim da je to jedno ozbiljno pitanje s kojim se treba pozabavit i po mogućnosti 
naći neka rješenja. Mislim da to nije problem samo Supetra, to je problem cijele države, 



ali idemo vidjeti što mi sami možemo učiniti. Najvažnije će biti da na ovu sjednicu 
napravimo dobre zaključke i ići po sistemu,laički rečeno što moramo raditi hitno i ja 
upravo upirem na ovaj završni zaključak da netko radno odradi taj dio. Pišimo zaključke 
da vidimo što moramo raditi, da bi dogodine ne u ovo doba prije sezone, da bi ove godine 
na kraju sezone rekli Petar, Marko Janko učinio ili ne učinio ono što je trebao učiniti. Na 
kraju zahvaljujem svima nama koji smo na ovoj sjednici bili i nadam se da ćemo 
operativnošću ove godine biti još efikasniji. „ 
 
Gospoña Beović – „ Moje razmišljanje je da u principu zbilja konstruktivna tematska 
sjednica za pripremu turističke sezone i definitivno nam je dala na uvid koliko u principu 
ta priprema i uspješna izvedba kompleksna i koliko je bitnih aktera u toj cijeloj priči. Isto 
mislim da je pravovremeno tema koja je ovdje rečena, ali svakako osim što smo svi 
iznjeli svoje profesionalne ili neprofesionalne i osobne probleme i stavove vezano uz 
našu kompleksu turističku sezonu i pripremu, da je ključno da se orijentiramo na rezultate 
ovoga svega što smo iznjeli. Da ne bi ovo bilo mrtvo slovo na papiru, znači imamo 
dovoljno vremena da bi odredili sastanke po pitanju taksista, hitne, dovoljno vremena da 
doñemo do te točke izvedbe a i da nam nakon te sezone izvedbe podvučemo crtu i 
rečemo uspjeli smo od pet riješit dva. Meñutim samo bih tijela naglasiti da budemo 
orijentirani prema rezultatima. Definitivno da se iznose problemi i diskutiraju, rasprave 
su uvijek pozitivne i konstruktivne, ali da se uvijek fokusira i na rezultat.“ 
 
Vijećnik Ante Roso – „ Moj prijedlog što se tiče parkinga i svega skupa, mislim da nije 
rješenje samo kažnjavanje. Sama slika turista, kako se osjećate kad negdje idete kao turist 
i kazne vas sa nepotpunim razlogom. Da bi nekog kaznili, najprije morate omogućiti da 
taj čovjek napravi nešto ispravno. Ako u Supetru nema parkinga, osim ovih na trajektu 
što je nedovoljan broj, znači niste čovjeku omogućili da napravi nešto što je ispravno. Jer 
on jednostavno nema gdje parkirati auto, onda ne možete napraviti situaciju da ga 
kaznite, a taj čovjek je imao volju stati na parking i platiti ga, ali mi mu kao Grad nismo 
dozvolili i omogućili. I nije nekoga rješenje kaznit  i da se netko vrati doma kao turist 
nezadovoljan. Isto tako je i sa taxi stajalištima, mi smo na nekoj od prethodnih sjednica 
isto imali raspravu o tome, i bila je priča da napravim jedan Hol centar gdje će se čovjek 
javljati u bilo koje doba noći iz bilo koje destinacije, unutar otoka Brača ili Supetra i 
naručiti svoj taxi koji će ga uredno doći po njega i odvesti ga na njegovo odredište i koje 
će biti plaćeno u toj tarifi koja je, neke tarife se mogu napraviti i noćne. Kao dio 
turističke slike, susrećem se sa momentima gdje doñu ljudi koji su ugledni i u neko doba 
noći ponoć, jedan naruče taksi i ti moraš zvati deset taksista da bi netko  došao po njih i 
odveo ih. Ljudima je nejasno da se predstavlja u gradu Supetru da postoji deset, dvadeset 
taksista i da nitko neće da doñe da ga odvede do hotela, apartmana ili bilo gdje. Znači 
nije tu problem samo i taksi stajališta, problem je i da se uvede neki red i da se taj red 
poštuje i na kraju krajeva da se ta koncesija odreñuje na način po Statutu Grada i da sami 
turisti imaju sliku turističkog mjesta i tako tih usluga koje treba unijeti u turističko 
mjesto. A što se tiče privatnog smještaja, moje mišljenje je da privatni smještaj zaostaje 
iz razloga toga što mali broj privatnih iznajmljivača ulaže u svoj smještaj. 70%  tih 
apartmana je još iz sedamdesetih godina s istim tim namještajem i istim tim krevetima. A 
u drugu ruku imate hotelski smještaj u koji se svake godine ulaže, širi i koji prati 
turističke trendove. Znam da je bila jedan radionica u Bolu koju su organizirali sami Grad 



Bol, gdje su pokušali osvijestiti privatne iznajmljivače da sami dizajn interijera 
apartmana otiñe na bolju zaradu i iznajmljivanje. Pa eto, možda je to jedan od prijedloga 
da se sam Grad pokuša organizirati i napraviti tako jedno predavanje, da bi samim 
iznajmljivačima ukazali da treba pratiti trendove. I sami znate da veliki dio tih 
iznajmljivača živi u dobu prije četrdeset godina i veliki dio njih se ne služi internetom ni 
oglašavanjem na tim internetskim stranicama, pa nije ni čudno da sam broj privatnih 
smještaja je u velikom padu. Za gospoñu Načelnicu policije, isto tako postoje odreñeni 
policajci koji se u ljetnom periodu kad je gužva bi trebali imati drukčije odnos prema 
turistima i samome stavu i ponašanju. Ja znam da vi na to ne možete utjecati, ali mislim 
da jednim dijelom i možete. Tako možda postoje edukacije za njih da nauče nekih od 
stranih jezika, pa da se zna odnositi prema turistu i odgovoriti im na neka pitanja„ 
 
Predsjedavajući – ukoliko nitko od kolega Vijećnika nema više prijedloga i sugestija. 
Molio bi kolege Vijećnike s obzirom na cjelokupno večerašnje izlaganje svih pojedinaca 
ovdje, svih predstavnika od hotelskih kuća, Hitne službe, DVD, Komunalno društvo i 
svih ostalih, ovim putem bih se zahvalio na sudjelovanju na sjednici Gradskog vijeća, a 
prije samog završetka bih zamolio Pročelnika, da u što kraćem roku se izvade svi one 
ideje, prijedlozi, problemi sugestije, vezano za prijedloge što je gospodin Cvitanić preko 
projektora pustio, da se to uzme, da se uzmu i ove ostale inicijative i prijedlozi što su dali 
i kolege vijećnici i pojedinci koji su prisustvovali  na samoj sjednici, da se napravi jedan 
rezime svih tih točaka i da mi taj dokument dobijemo u što kraćem roku, ne mi ko 
vijećnici, nego osobe koje će kasnije biti zadužene za rješavanje svih tih problema. Tu 
molim Gradonačelnicu da u tom dijelu pomogne, s obzirom da ste u najbližem kontaktu 
sa službama u gradu Supetru, da te informacije dobiju oni što je najvažnije koji će ih na 
kraju morati realizirati u kratkom roku, kako bi na kraju sezone mogli podvući crtu po 
tom jednom dokumentu, koji će možda biti dokument gdje ćemo vidjeti što smo 
realizirali, a što nas još čeka za dogodine, za sljedeću turističku sezonu. Ako se kolege 
Vijećnici slažu da taj dio tako donesemo, da gospoda iz Gradske uprave taj dio izvuče i 
da imamo taj dokument. Pa da one točke koje bi se mogle brzo riješiti i bez posebnih 
uvjeta, da se realiziraju. Svi subjekti koji su večeras tu će dobiti taj dokument i ako 
ukoliko bilo što tom dokumentu nedostaje ili nije napisano, a  spomenuto je i smatramo 
da bi nešto trebalo dodati, javit će se i mi ćemo to uključiti.  
Gospoña Ivelić – „ Kad ste već govorili o razgovoru s turistima, možda ne bi bilo loše, da 
unutar ovog predavanja u kojem opet ide briga o gostu, da se možda umetne i jedan dio o 
kulturnom ophoñenju.Edukacije i prema iznajmljivačima, ugostiteljima i prema svim 
subjektima koji sudjeluju u turizmu, da se nauče ophodit prema gostu“ 
Direktor turističke zajednice – „ Ne znam hoće li biti do ovog ljeta, ali svakako u pogledu 
ove Strategije i daljnjih naših aktivnosti. Edukacije ćemo definitivno imati. „ 
 


